
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 7647, 7683
2. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. ∆. Αβραµόπουλου,

σελ. 7674
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Βύρωνα, το 2ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Περάµατος Ρεθύµνου Κρήτης και φοιτητές από το
Πανεπιστήµιο Τέξας των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής, σελ.
7668, 7672, 7681

4. Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη.
Ειδική Συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής, µε

αφορµή τον εορτασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της Θάλασ-
σας, αφιερωµένη στη Θάλασσα και τη Ναυτιλία, σελ. 7677

5. Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων
∆ικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή περί «ποινικής ευθύνης
των Υπουργών», µήνυση κατά του πρώην Υπουργού Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Νικήτα Κακλαµάνη, σελ. 7683

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 7647
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

7649-7665
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 25 Μαΐου 2010, σελ. 7666
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
α) Προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την επιδείνωση των

κοινωνικών δεικτών από τις κυβερνητικές αποφάσεις και την
επιτήρηση του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου κ.λπ., σελ.
7667

β) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας,

i) σχετικά µε τη χρονική επιµήκυνση των πιστώσεων των
µικρών επιχειρήσεων προς το µεγάλο εµπόριο, σελ. 7670

ii) σχετικά µε τις συνέπειες από την απελευθέρωση της
ακτοπλοΐας και της κρουαζιέρας που προωθεί η Ευρωπαϊκή
Ένωση κ.λπ., σελ. 7672

γ) Προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την κυκλο-
φορία και τη στάθµευση δικύκλων κ.λπ., σελ. 7674

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Κατάθεση Σχεδίου Νόµου.
Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, Υποδοµών, Μεταφορών και
∆ικτύων, Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων και Πολιτισµού και Τουρισµού κα-
τέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµι-
κής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Κο-
ρέας», σελ. 7674

2. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής.
Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας

Τάξης και ∆ικαιοσύνης καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο
νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Νέα αρχιτεκτονική της αυτοδι-
οίκησης και της αποκεντρωµένης διοίκησης-Πρόγραµµα
Καλλικράτης», σελ. 7678

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας ∆ιάταξης:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 7679
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 7680
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 7677
ΚΑΤΣΕΛΗ Λ., σελ. 7682
ΜΑΡΙΝΟΣ Γ., σελ. 7679
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 7677
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι., σελ. 7678
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ. 7681
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 7681

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΚΑΤΣΕΛΗ Λ., σελ. 7671, 7672, 7673, 7674
ΜΑΡΙΝΟΣ Γ., σελ. 7673
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α., σελ. 7674, 7675
ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ Γ., σελ. 7667, 7669
ΠΙΠΙΛΗ Φ., σελ. 7675
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Π., σελ. 7671
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ. 7668, 7669

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’
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Αθήνα, σήµερα στις 21 Μαΐου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.48’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 20/5/2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΡΚΕ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
20 Μαΐου 2010 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση του Κώδικα Νόµων για την υγεία και την
ασφάλεια των εργαζοµένων».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ηλία Καρανίκα Βου-
λευτή Ευρυτανίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Χωριό Άγιος Βασίλειος Κο-
ρινθίας ζητεί τη σύσταση ∆ήµου µε την ονοµασία ∆ήµος
∆ερβενακίων - Θ.Κολοκοτρώνη.

2) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εποχικών Πυροσβεστών
Νοµού Μεσσηνίας διαµαρτύρεται για την περικοπή των αποδο-
χών και τη µείωση των συµβάσεων των εποχικών πυροσβεστών
από οκτάµηνο σε πεντάµηνο.

3) Ο Βουλευτής Γρεβενών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΧΑΝΤΑΒΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινο-
τήτων Νοµού Γρεβενών ζητεί την έγκριση της χρηµατοδότησης
του προγράµµατος της προώθησης ευρυζωνικών υπηρεσιών και
εφαρµογών µε χρήση wi-fi hot spots στο Νοµό Γρεβενών.

4) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μελιβοίας Λάρισας ζητεί
να ελεγθούν οι ζηµιές που προκάλεσαν οι βροχοπτώσεις στις
καλλιέργειες κερασιάς της περιοχής του.

5) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία Αγροτικοί Συνεταιρισµοί και Σύλ-
λογοι Νοµού Πιερίας ζητούν την εκτίµηση των ζηµιών που
προκάλεσε ανεµοθύελλα στις καλλιέργειες κερασιάς της περιο-
χής Ράχης-Λόφου του ∆ήµου Πέτρας Πιερίας.

6) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ποδοσφαιρικών Σωµα-
τείων Πειραιά ζητεί την αποκατάσταση, επισκευή και
επαναλειτουργία των δύο γηπέδων ποδοσφαίρου στην παρα-
λιακή ζώνη Πειραιά.

7) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων Γενικού Νοσο-
κοµείου Κοµοτηνής ζητεί τη λήψη µέτρων για την εύρυθµη λει-
τουργία του Νοσοκοµείου.

8) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµος Μελιβοίας Λάρισας ζητεί τον έλεγχο
των ζηµιών που προκάλεσε ισχυρή βροχόπτωση στις καλλιέρ-
γειες κερασιάς της περιοχής του.

9) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. ∆έσποινα Ασβεστά ζητεί να
γίνουν σεβαστές οι αποφάσεις της ελληνικής δικαιοσύνης, που
την αφορούν σε σχέση µε το ανήλικο τέκνο της.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την επισκευή και βελτίωση
του Βόρειου Οδικού Άξονα στο Νοµό Ηρακλείου.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά, µε την οποία ζητεί να ληφθούν µέτρα προστα-
σίας των οπωροκηπευτικών καλλιεργειών της περιοχής του
Βιάννου Ηρακλείου που πλήγονται από το λευκό ψύλλο και τη
θρύµπα.

12) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λάκκας Σουλίου Ιωαννίνων
ζητεί να χαρακτηριστεί ορεινός και να παραµείνει αυτόνοµος.

13) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Τσεπελό-
βου Ιωαννίνων ο «Τσούφλης» ζητεί να οριστεί το Τσεπέλοβο ως
έδρα του νέου ∆ήµου Ζαγορίου.

14) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών ζητεί την επίλυση του
προβλήµατος που προκύπτει αναφορικά µε τη στέγαση των Κέ-
ντρων Μεταλυκειακής Εκπαίδευσης µε άλλα εκπαιδευτήρια.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’
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15) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία εβδοµήντα πέντε εν ενερ-
γεία αθλητές ζητούν το διορισµό τους στο δηµόσιο τοµέα, ως
διακριθέντες αθλητές.

16) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία ο Πανελλήνιος Επι-
στηµονικός Σύλλογος Ειδικής Αγωγής ζητεί την ισότιµη
µεταχείριση στη διδασκαλία και την αξιολόγηση, των µαθητών
µε αναπηρία ή µε ειδικές εκπαιδευτικές ανάγκες.

17) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Επι-
στηµονικός Σύλλογος Ειδικής Αγωγής ζητεί να δοθεί η
δυνατότητα στους εκπαιδευτικούς ειδικής αγωγής να καταθέ-
σουν αιτήσεις µετάθεσής τους.

18) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Παµποντιακός Σύλλογος «Η
ΑΡΓΩ» καταγγέλλει τη βίαιη σύλληψη και προσαγωγή µελών του
από την αστυνοµία, κατά τη διάρκεια ειρηνικής διαµαρτυρία
τους για την επίσκεψη του Τούρκου πρωθυπουργού στην Αθήνα.

19) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Παύλος, αναπληρω-
τής καθηγητής Πολυτεχνικής Σχολή ∆ΠΘ υποβάλλει απόψεις και
προτάσεις του σχετικά µε το νέο πρόγραµµα εκπαίδευσης των
παιδιών της µουσουλµανικής µειονότητας στη Θράκη.

20) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Κίνηση Πολιτών Κέντρου Αθήνας ζητεί τη
λήψη µέτρων για την αποκατάσταση της οµαλότητας της καθη-
µερινής ζωής στο κέντρο της Αθήνας.

21) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Τουριστικών Καταλυµάτων
Νοµού Χανίων ζητεί τη στελέχωση του ΕΟΤ Χανίων.

22) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ (ΝΑΣΟΣ) ΑΛΕΥ-
ΡΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ιδιωτικών
Εκπαιδευτικών Λειτουργών Ελλάδας καταγγέλλει φαινόµενα δια-
φθοράς σε ιδιωτικά σχολεία.

23) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων ΙΚΑ Ελασσό-
νας ζητεί τη χορήγηση δελτίων θεραπευτικού τουρισµού σε συ-
νταξιούχους του ΙΚΑ Ελασσόνας.

24) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μελιβοίας Λάρισας ζητεί την
αποτίµηση των ζηµιών στις καλλιέργειες κερασιάς της περιοχής,
από ανεµοθύελλα.

25) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση
Ποδοσφαιρικών Σωµατείων Πειραιά ζητεί την επαναλειτουργία
των δύο γηπέδων ποδοσφαίρου στην παραλιακή ζώνη από το
ΣΕΦ µέχρι την παραλία Καλλιθέας.

26) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά, µε την οποία η Πανελλή-
νια Οµοσπονδία Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών ζητεί διευ-
κρινήσεις πάνω στο θέµα της συστέγασης των Κέντρων
Μεταλυκειακής Εκπαίδευσης, µε άλλα εκπαιδευτήρια.

27) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµοι Ρεντίνης, Μενελαίδας
και Ταµασίου Καρδίτσας ζητούν να ιδρυθεί νέος ορεινός δήµος
στην περιοχή της λίµνης Σµοκόβου.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την επανεξέταση του θέµα-
τος της αύξησης της εισφοράς του ΕΛΓΑ.

29) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η αστική µη κερδοσκοπική εταιρεία
«Πλατύφορος» ζητεί τη στελέχωση του Γενικού Νοµαρχιακού
Νοσοκοµείου Ζακύνθου κ.λπ..

30) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Φιλοζωϊκό Σωµατείο «Άργος»
Κατερίνης ζητεί τη λήψη µέτρων για την οµαλή λειτουργία του
∆ηµοτικού Κυνοκοµείου Κατερίνης Πιερίας.

31) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μυκόνου ζητεί τη δροµολόγηση
επιβατικού πλοίου στη γραµµή, Πειραιάς - Χίος - Μυτιλήνη.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα των
σωφρονιστικών υπαλλήλων των φυλακών του Αγίου Στεφάνου
στην Πάτρα.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο ψήφισµα της
Α∆Ε∆Υ από την απεργιακή συγκέντρωση της 22ης Απριλίου
2010.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, µε το οποίο ζητείται η αναβάθµιση του
ΟΠΑ∆.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιοκτητών Κέ-
ντρων Ξένων Γλωσσών ζητεί διευκρινήσεις για το θέµα της συ-
στέγασης των Κέντρων Μεταλυκειακής Εκπαίδευσης µε άλλα
εκπαιδευτήρια.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία κάτοικοι της συνοικίας Αγίας Τριάδας
Πατρών ζητούν τη λήψη µέτρων για την οικιστική τους ασφάλεια
µετά την ενεργοποίηση του σεισµικού ρήγµατος στην περιοχή.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. ∆ούκας Φώτιος ζητεί την επανεξέ-
ταση του σχεδίου πόλεως σε περιοχές του ∆ήµου Αιγίου Αχαΐας.

38) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Οµοσπονδία των Αγροτικών Συλλόγων Μεσσηνίας ζητεί τη νο-
µική κατοχύρωση των αγροτών, που έχουν ως αποκλειστικό
επάγγελµα την αγροτική δραστηριότητα.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι των Κουφονησίων δια-
µαρτύρονται για το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», που προβλέπει τη
συνένωσή τους µε το ∆ήµο Νάξου.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Τσεπε-
λόφου «ο Τσούφλης» ζητεί να επανεξεταστεί το θέµα του
ορισµού των Ασπραγγέλων ως έδρα του ενιαίου ∆ήµου Ζαγο-
ρίου Αχαΐας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους
νέους αγρότες.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδε-
χόµενο ίδρυσης Εφετείου στο Αγρίνιο.
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43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην ανά-
γκη αποκατάστασης πεζοδροµίων στην Πάτρα.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανά-
γκη αποκατάστασης πεζόδροµου στην Πάτρα.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η ασφαλ-
τόστρωση των δρόµων της Πάτρας.

46) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά, µε την οποία η Οµοσπονδία Ιδιωτικών Εκπαιδευτικών
Λειτουργών Ελλάδας ζητεί την αποκατάσταση της νοµιµότητας
στα ιδιωτικά σχολεία της Λάρισας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 7747/18/3/2010 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Αντωνίου Αντωνίας (Τόνιας) όθηκε µε το υπ αριθµ. 847/10-5-2010
έγγραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 21 ΜΑΪΟΥ 2010 7649
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2. Στην µε αριθµό 7832/17/3/2010 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα – Άδωνι και Πλεύρη Αθανάσιου δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. 33607/ΙΗ/10-05-2010 έγγραφο από την

Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η
ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 21 ΜΑΪΟΥ 2010 7651



3. Στην µε αριθµό 7970/23-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παρασύρη Φραγκίσκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 35278/10-05-

2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 8151/26-03-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μπακογιάννη Θεοδώρας (Ντόρας) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

827/10-05-2010 έγγραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 21 ΜΑΪΟΥ 2010 7663



5. Στην µε αριθµό 8816/15-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μανωλάκη Άγγελου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/10501/10-
05-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απά-
ντηση:
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6. Στην µε αριθµό 9082/21-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αρβανιτίδη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΦ./

Κ.Ε.843/301/10-05-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΚΣΤ’ - 21 ΜΑΪΟΥ 2010 7665



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο ανα-
φορών και ερωτήσεων της Τρίτης 25 Μαΐου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής):

1. Η µε αριθµό 8817/15-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποίηση της
έκτασης της πρώην αµερικανικής βάσης Γουρνών.

2. Η µε αριθµό 8472/8-4-2010 ερώτηση της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελισσάβετ Βόζεµπεργκ, προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
ενίσχυση των ελληνόγλωσσων σχολείων της αλλοδαπής.

3. Η µε αριθµό 7648/17-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς
την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την εύρυθµη λειτουργία του Νοσοκοµείου Λευ-
κάδας.

4. Η µε αριθµό 602/3-11-2010 ερώτηση του ΣΤ’ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού

κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λήψη µέτρων τόνωσης
της απασχόλησης των Ελλήνων ναυτικών.

5. Η µε αριθµό 8267/30-3-2010 ερώτηση του Ζ’ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη δηµιουργία Κέντρου Υγείας
στη ΒΑ Αττική.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ – ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130
παράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής):

1. Η µε αριθµό 2807/17-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχειτκά
µε την απαγόρευση των µερικώς υδρογονωµένων φυτικών λι-
παρών (ή trans λιπαρών).

2. Η µε αριθµό 8465/8-4-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την αποκατάσταση των ασφαλισµένων
των εταιρειών ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΓΑ & ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ ΑΕΑΖ
µετά την ανάκληση λειτουργίας τους.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα αρχίσουµε µε την πέµπτη υπ’ αριθµόν 809/50/18-5-2010

του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Πρωθυ-
πουργό, σχετικά µε την επιδείνωση των κοινωνικών δεικτών από
τις κυβερνητικές αποφάσεις και την επιτήρηση του ∆ιεθνούς Νο-
µισµατικού Ταµείου κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσίπρα σε περίληψη έχει ως εξής:
«Οι κυβερνητικές επιλογές, οι νέες περικοπές σε µισθούς και

επιδόµατα, οι ανατροπές σε εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώ-
µατα και κατακτήσεις, σε συνδυασµό µε την επιτήρηση και την
«τεχνογνωσία» του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, αναπόφευ-
κτα θα οδηγήσουν σε δραµατική επιδείνωση όλους τους κοινω-
νικούς δείκτες. Σε πολλές χώρες της Ευρώπης που εφαρµό-
στηκε µία τέτοια άδικη και αναποτελεσµατική πολιτική είναι ήδη
ορατές οι συνέπειες στο εισόδηµα, στο επίπεδο διαβίωσης και
την ποιότητα παροχής υπηρεσιών.

Με τους µετριοπαθέστερους υπολογισµούς που γίνονται για
τη χώρα µας, τα επόµενα τρία χρόνια θα έχουµε εκρηκτική αύ-
ξηση της ανεργίας, διεύρυνση των ανισοτήτων, µεγέθυνση του
ποσοστού των Ελλήνων, που θα ζουν κάτω από τα όρια της φτώ-
χειας. Επειδή όλα αυτά θα συνοδευτούν µε µείωση του εθνικού
εισοδήµατος κατά 5% και δηµόσιο χρέος 150%, ερωτάται ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός:

1. Έχει υπολογίσει η Κυβέρνηση πού οδηγούνται αυτοί οι κοι-
νωνικοί δείκτες και τις συνέπειες αυτών των εξελίξεων στην ελ-
ληνική κοινωνία;

2. Υπάρχει κυβερνητικό σχέδιο αντιµετώπισης της φτώχειας,
της ανεργίας και της διεύρυνσης των κοινωνικών ανισοτήτων;»

Ο Πρωθυπουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου έχει το λόγο για
έξι λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και
Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
ήθελα να ξεκινήσω την απάντησή µου, κάνοντας µία αναφορά
στη χθεσινή απεργία και τις κινητοποιήσεις των εργαζοµένων.
Να εκφράσω την χαρά µου, γιατί ενώ οι πολίτες διαδήλωσαν και
εξέφρασαν τις διαφωνίες τους, στο πλαίσιο της ∆ηµοκρατίας και
µε σεβασµό σε όλους τους υπόλοιπους συµπολίτες τους, εργα-
ζόµενους, µε σεβασµό στις περιουσίες των ανθρώπων και στην
προστασία της ζωής τους, το έκαναν χωρίς να υπάρξουν φαινό-
µενα βίας. Θα έλεγα, µάλιστα, ότι η φωνή όσων ήταν στους δρό-
µους χθες ακούστηκε πιο δυνατά, γιατί δεν επικαλύφθηκε ούτε
από βία, ούτε από επεισόδια, ούτε από κάποιους λίγους, που συ-
νήθως εκµεταλλεύονται τη λαϊκή διαµαρτυρία για να δηµιουρ-
γήσουν έκτροπα, να αποπροσανατολίσουν τη συζήτηση, να
µειώσουν το κύρος και τη δύναµη της δηµοκρατίας και, τελικά,
να αποτρέψουν -αυτοί οι λίγοι- ακόµα και εκείνους τους πολίτες
που θέλουν ειρηνικά να διαδηλώσουν, από το να συµµετάσχουν.

Αυτή τη θετική εικόνα θέλουµε να αναδείξουµε και ως Έλλη-
νες. Ναι στο δικαίωµα, το ιερό δικαίωµα, το δηµοκρατικό δικαί-
ωµα της απεργίας, της διαµαρτυρίας. Όχι όµως στη βία.
Καλούµαστε, όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά παντού, να αντιµετω-
πίσουµε τεράστια προβλήµατα, µεγάλες προκλήσεις, αλλά και
µεγάλες αλλαγές, µε τρόπο δηµοκρατικό, µε τρόπο ειρηνικό και
χωρίς βία. Αυτό απαιτεί επίσης µία Πολιτεία, αλλά και πολιτικές
δυνάµεις έτοιµες να χτυπήσουν φαινόµενα τεράστιας αδικίας και
ανισότητας, που υπάρχουν στις κοινωνίες µας αλλά και στο πα-
γκόσµιο στερέωµα.

Αυτό τον αγώνα κάνουµε ως Κυβέρνηση, θέτοντας νέα θεµέ-
λια δικαιοσύνης. Όλοι είναι για µας ίσοι απέναντι στο νόµο, αλλά
και οι νόµοι αλλάζουν -όπως το φορολογικό- για να αντανακλούν
την ανάγκη ίσης κατανοµής και ευθυνών, αλλά και του πλούτου.
Αυτή η αντίληψη είναι που θα καλλιεργήσει µία συλλογική συ-
νείδηση, µία κοινωνική συνοχή, ένα µέτωπο αλλαγής της χώρας
µας, µε τη συµµετοχή όλων των υγιών κοινωνικών και παραγω-
γικών δυνάµεων του τόπου.

Κύριε Τσίπρα, αναφέρεστε, στην επίκαιρη ερώτησή σας, σε
«κυβερνητικές επιλογές». Λάβαµε πολύ δύσκολες αποφάσεις, το
γνωρίζετε. Κάποιες µάλιστα εµπεριέχουν την αδικία, αφού κλή-
θηκαν να πληρώσουν τα σπασµένα, πολίτες, που δεν έφεραν
καµµία ή έφεραν τις λιγότερες ευθύνες για τη σηµερινή κατά-
σταση. Γιατί το σύστηµα το οποίο βρήκαµε –φορολογικό, συ-
νταξιοδοτικό, εκπαιδευτικό, λειτουργίας του δηµοσίου-
εµπεριέχει ανισότητες και αδικίες, αλλά απ’ αυτό το σύστηµα
κληθήκαµε να αντλήσουµε πόρους, για να σώσουµε τη χώρα από
τη χρεοκοπία. ∆εν είχαµε την πολυτέλεια του χρόνου να αλλά-
ξουµε πρώτα το σύστηµα, και µετά να αντιµετωπίσουµε το χρέος
µας. ∆εν υπήρχε καν η αξιοπιστία της χώρας µας, που σήµερα
όµως ανακτούµε βήµα-βήµα. Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι, η επι-
λογή µας ήταν ανάµεσα στην κατάρρευση της Ελλάδας, και στη
σωτηρία της. Και εµείς επιλέξαµε τη σωτηρία.

Επειδή αναφέρεστε στη σηµερινή Κυβέρνηση και όχι στις χθε-
σινές, θυµίζω ότι, στην επιτήρηση δεν έβαλε τη χώρα µας η πα-
ρούσα Κυβέρνηση. Σας θυµίζω τις αποφάσεις της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, που αφορούν στους προ-
ϋπολογισµούς του 2009 και πίσω. Εκτός αν συµφωνείτε µε τη
Νέα ∆ηµοκρατία, ότι το τεράστιο χρέος που σήµερα έχουµε,
είναι προϊόν των τελευταίων έξι µηνών. Εκτός αν θεωρείτε ότι το
έλλειµµα κοντά στο 14%, είναι προϊόν της δικής µας µικρής θη-
τείας. Κατά 100.000.000.000 ευρώ ανέβηκε το χρέος της χώρας
µας τα τελευταία έξι χρόνια και, µάλιστα, µε επιτάχυνση τα τε-
λευταία δύο χρόνια. Σκεφθείτε ότι, από το µηχανισµό στήριξης,
εξασφαλίζουµε 110.000.000.000 ευρώ. Πού πήγαν αυτά τα
λεφτά;

Σας θυµίζω τι παραλάβαµε σε αριθµούς: 2009. ∆ηµόσιες δα-
πάνες 120.000.000.000 ευρώ ή πάνω από 50% του Α.Ε.Π.. Έσοδα
λιγότερα από 90.000.000.000 ευρώ ή λιγότερο από το 37% του
Α.Ε.Π. και µειωµένα κατά 10.000.000.000 από το 2008. Ένα έλ-
λειµµα, το οποίο ξεπέρασε τα 30.000.000.000 ευρώ, ενώ χρειά-
στηκαν πάνω από 30.000.000.000 επιπλέον, για την αναχρηµα-
τοδότηση του δηµοσίου χρέους. Ένα δηµόσιο χρέος, που έφτασε
τα 300.000.000.000 ευρώ, έχοντας αναπτύξει εξαιρετικά επικίν-
δυνη δυναµική, λόγω των µεγάλων πρωτογενών ελλειµµάτων, των
αυξανόµενων δαπανών για χρέος και τόκους. Μία οικονοµία σε
ύφεση, σε κατάσταση τελικά πολύ χειρότερη απ’ ό,τι περιµέ-
ναµε. Ανάπτυξη αρνητική, στο µείον 2% πέρσι και ισοζύγιο τρε-
χουσών συναλλαγών και εµπορικό ισοζύγιο δηλαδή έλλειψη αντα-
γωνιστικότητας, πάρα πολύ υψηλό.

Μαζί µ’ αυτά, παραλάβαµε και την εικόνα της χώρας µας στο
εξωτερικό, να είναι στη χειρότερη δυνατή κατάσταση. Την αξιο-
πιστία µας στο ναδίρ και, την Ελληνική Στατιστική Υπηρεσία της
Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας να είναι το πιο σύντοµο
ανέκδοτο.

Αλλά κυρίως, παραλάβαµε µια οικονοµία που, αν δεν κάναµε
τις απαραίτητες κινήσεις, δεν θα είχε να πληρώσει ούτε µισθούς,
ούτε συντάξεις. Πέρα από τις άµεσες κινήσεις για σωτηρία, που
µας γλίτωσαν από το αδιέξοδο, έχουµε διαµορφώσει, και ήδη θε-
σµοθετήσει σε πολλούς τοµείς, ριζικές αλλαγές στο υπάρχον οι-
κονοµικό, πολιτικό και κοινωνικό σύστηµα στη χώρα µας.
Αλλαγές που, ούτως ή άλλως, είχε ανάγκη η χώρα µας, για τις
οποίες και δεσµευτήκαµε προεκλογικά και µε συνέπεια προω-
θούµε.

Θέλω, όµως, να συµφωνήσω µαζί σας, κύριε Τσίπρα. ∆εν αρκεί
να αντιµετωπίσουµε το δηµοσιονοµικό µας πρόβληµα µε περι-
στολές. Απαιτείται - είναι το νέο µέτωπο µας σήµερα- πρώτα από
όλα, η ανάπτυξη. ∆εν θα µακρηγορήσω, γιατί δεν είναι µέρος της
ερώτησής σας, αλλά θα βλέπετε την εργώδη προσπάθειά µας
για προσέλκυση παραγωγικών, και όχι παρασιτικών, επενδύσεων
στη χώρα µας.

Ήδη, έχουµε κινηθεί προς Ρωσία, Κατάρ, Άµπου Ντάµπι, ενώ
χθες ήµουν στο Λίβανο, όπου είχα συνάντηση µε Άραβες επιχει-
ρηµατίες, µε τον Αιγύπτιο Πρόεδρο, σήµερα µε τον Πρωθυ-
πουργό της Λιβύης, πρόσφατα µε επιχειρηµατίες από την
Τουρκία, βεβαίως, από την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά και από την
Κίνα. Χρειαζόµαστε ανάπτυξη, πάντα όµως, µε βάση την ποιό-
τητα, γιατί µόνο έτσι θα είµαστε πράγµατι ανταγωνιστικοί. Αυτό
σηµαίνει επένδυση στο ανθρώπινο δυναµικό. ∆ιότι όχι µόνο η Ελ-
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λάδα, όχι µόνο ο Νότος της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά ολό-
κληρη η Ευρωπαϊκή Ένωση χρειάζεται επένδυση, όχι στην φτή-
νια του εργατικού δυναµικού, αλλά στην ποιότητα των
προϊόντων.

Βεβαίως, χρειάζεται και το αίσθηµα δικαίου, αλλά και το κρά-
τος πρόνοιας. Σε αντίθεση µε πολλά κράτη της Ευρώπης, που
έχουν παράδοση σοσιαλιστικών και εργατικών κυβερνήσεων
πολλών δεκαετιών, και παρά τις δικές µας προσπάθειες, το κρά-
τος πρόνοιας στην Ελλάδα πάσχει και πάσχει σοβαρά. Και µάλι-
στα σε εποχές κρίσης, σε πολλές χώρες υπάρχει αναπτυγµένο
στην κοινωνία ένα δίχτυ προστασίας. Ένα σοβαρό κράτος πρό-
νοιας, που λειτουργεί άµεσα, ως ένα µαξιλάρι, ένα αποκούµπι
για τον πολίτη, ιδιαίτερα για τον άνεργο, τον συνταξιούχο, τα
άτοµα µε αναπηρία, τον εργαζόµενο γονέα, τις µονογονεϊκές οι-
κογένειες, τον φτωχότερο µετανάστη.

∆υστυχώς, το δικό µας σύστηµα πρόνοιας είναι και αδύναµο,
και αναποτελεσµατικό, και άδικο, και πελατειακό. Παίρνω µόνο
µερικά παραδείγµατα των προβληµάτων που έχουµε και τα οποία
βέβαια πρέπει να αλλάξουν. Κοινωνικό κράτος. Είχε, δυστυχώς,
τις παρακάτω ιδιοµορφίες:

Ενισχύθηκε όλα αυτά τα χρόνια η παροχή επιδοµάτων, σε αντι-
κατάσταση ουσιαστικά, ή σε παράλειψη, της ανάπτυξης κοινωνι-
κών υπηρεσιών, ιδιαίτερα για παιδιά, ιδιαίτερα για γονείς µε
παιδιά, ιδιαίτερα για ηλικιωµένους.

Σε ό,τι αφορά την ανεργία, υπάρχει ανεπάρκεια προγραµµά-
των για µακροχρόνια ανέργους, για ευπαθείς οµάδες µε παράλ-
ληλη επέκταση της λεγόµενης «ανεπίσηµης» απασχόλησης ή
της µαύρης εργασίας. Και, βεβαίως, καµµία ουσιαστική σύνδεση
της εκπαίδευσης του ανέργου, ή και του εκπαιδευτικού συστή-
µατος µε το πρόβληµα της ανεργίας.

Στις συντάξεις κυριαρχούσαν ανισότητες, πρώτα από όλα, µε-
ταξύ κλάδων, µεταξύ γενεών. Το σύστηµα πάσχει από κατακερ-
µατισµό, έλλειψη διαφάνειας και, βεβαίως, λόγω και της
γήρανσης και της υπογεννητικότητας, υπάρχουν µεγάλα και πρό-
σθετα προβλήµατα, για τη βιωσιµότητα του. Ένα ασφαλιστικό
σύστηµα, που ευνοεί πολύ τους λίγους, ενώ πολύ λιγότερο πολ-
λούς άλλους, αλλά και κληροδοτεί µεγάλα ελλείµµατα στη γενιά
των παιδιών µας.

Παράλληλα, το ασφαλιστικό σύστηµα είναι αντιµέτωπο µε
προβλήµατα, όπως η καθιέρωση ελαστικών προϋποθέσεων, η
πρόωρη συνταξιοδότηση, οι κρατικές επιχορηγήσεις σύµφωνα
µε πολιτικά κριτήρια, η αντιοικονοµική και παράτυπη πολλές
φορές χρήση από το κράτος των αποθεµατικών των Ασφαλιστι-
κών Οργανισµών, η ιδιότυπη καταχρηστική πολιτική για συντε-
χνιακά συµφέροντα αν ήσουν σε µια συντεχνία δυνατή είχες
περισσότερα προνόµια, αν ήσουν σε µια αδύναµη συντεχνία
είχες αδικηθεί οι χαριστικές ρυθµίσεις, συχνά κατά τη διάρκεια
προεκλογικών περιόδων και, βεβαίως, όλα αυτά, µε τη δηµο-
γραφική µας αδυναµία.

Στον τοµέα της υγείας: ανυπαρξία κεντρικής, περιφερειακής
και τοπικής διοίκησης στις Μονάδες Υγείας και Πρόνοιας που
παραλάβαµε. Παντελής έλλειψη αναπτυξιακού σχεδιασµού. Αύ-
ξηση δαπανών, τριπλάσια του πληθωρισµού την τελευταία τριε-
τία, χωρίς ίχνος εµφανούς αξιολόγησης και ελέγχου. Πού πήγαν
τα χρήµατα αυτά; Μήπως πήγαν στην ποιότητα;

Ένα παράδειγµα: Στους αξονικούς τοµογράφους, από το 2001
έως το 2004 η σχέση ήταν ένα προς δύο, δηλαδή µία χορήγηση
άδειας σε ιδιώτες και δύο στο ∆ηµόσιο, το οποίο άρδην ανατρά-
πηκε από τη Νέα ∆ηµοκρατία ώστε να έχουµε τη χορήγηση εί-
κοσι οκτώ αδειών προς ιδιώτες και δύο προς το ∆ηµόσιο. Έτσι
σήµερα έχουµε τριακόσιους εβδοµήντα έξι αξονικούς τοµογρά-
φους, που λειτουργούν στη χώρα, οι διακόσιοι σαράντα επτά εκ
των οποίων ανήκουν σε ιδιώτες. Εκεί πήγαν τα λεφτά.

Κληρονοµήσαµε το πιο ιδιωτικοποιηµένο σύστηµα υγείας στην
Ευρώπη. Ακούστε: οι ιδιωτικές δαπάνες απορροφούν, τα τελευ-
ταία χρόνια περίπου το 40% της συνολικής δαπάνης για την
υγεία. Ξεπερνά το αντίστοιχο όριο της Ευρωζώνης, που είναι πε-
ρίπου 24%. Περίπου 1081 ευρώ ετησίως για υπηρεσίες υγείας
πληρώνει από την τσέπη του, κατά µέσο όρο, ο κάθε Έλληνας
πολίτης. Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό για τα νοικοκυριά.

Το ίδιο, δυστυχώς, ισχύει και για το εκπαιδευτικό σύστηµα. Μι-

λάµε για δήθεν δωρεάν παιδεία. Η ετήσια ιδιωτική δαπάνη των
νοικοκυριών για εκπαίδευση ξεπερνά τα 4,3 δισεκατοµµύρια.
Αντιστοιχεί και εδώ στο 40% των συνολικών δαπανών για την παι-
δεία. Η δε πλειοψηφία των φοιτητών µας προέρχεται από εύπο-
ρες οικογένειες, ενώ ο αριθµός αυτών που προέρχεται από τα
πολυπληθέστερα λαϊκά στρώµατα, είναι αναλογικά χαµηλός. Και
αυτή η δυσαναλογία, αντί να µειώνεται, εντείνεται τα τελευταία
χρόνια. Επιπλέον, υπάρχουν τεράστιες ανισότητες -και γεωγρα-
φικές- στη χώρα µας, σε ό,τι αφορά την πρόσβαση στην ανώ-
τατη εκπαίδευση, από πολλά µεγάλα κοµµάτια της κοινωνίας
µας. Βεβαίως, µε τον πρόσφατο νόµο, κάναµε κι εδώ σηµαντικές
προσπάθειες για να χτυπήσουµε αυτό το σύστηµα.

Βλέπετε λοιπόν ότι, ουσιαστικά, ένας κοινωνικός µισθός, που
θα έπρεπε να υπάρχει, δεν υπάρχει σήµερα, τον οποίο βεβαίως,
ένα ανεπτυγµένο κράτος πρόνοιας θα µπορούσε να διασφαλί-
σει, σε εποχή κρίσης.

Σε ό,τι αφορά την ανεργία, που θέσατε, συµµερίζοµαι την ανη-
συχία σας, γι’ αυτό ακριβώς έχουµε τρέξει τέσσερα προγράµ-
µατα, και, βεβαίως, δεν είναι τα µόνα. Ειδικό τετραετές Πρό-
γραµµα Προώθησης Απασχόλησης, µε επιχορήγηση των
ασφαλιστικών εισφορών για την πρόσληψη σαράντα χιλιάδων
ανέργων. Ειδικό διετές Πρόγραµµα Προώθησης της Απασχόλη-
σης, µε επιχορήγηση ασφαλιστικών εισφορών για την πρόσληψη
είκοσι πέντε χιλιάδων ανέργων. Πρόγραµµα Επιχορήγησης τεσ-
σάρων χιλιάδων νέων ελευθέρων επαγγελµατικών, γυναικών ηλι-
κίας είκοσι δύο – εξήντα τεσσάρων ετών και, τέλος, το ειδικό Πρό-
γραµµα ∆ιεύρυνσης της Τουριστικής Περιόδου, µε επιχορήγηση
των ασφαλιστικών εισφορών για την επαναπρόσληψη πενήντα χι-
λιάδων ανέργων σε εποχικές ξενοδοχειακές επιχειρήσεις.

Βέβαια, αυτές είναι σηµαντικές παρεµβάσεις, αλλά δεν αλλά-
ζουν το σύνολο του συστήµατος πρόνοιας που υπάρχει στη
χώρα µας, το κράτος πρόνοιας που χρειαζόµαστε.

Είναι λοιπόν στοίχηµά µας, να φτιάξουµε ένα βιώσιµο, δίκαιο
και ικανό κράτος πρόνοιας. Μέτωπό µας, είναι η προστασία και
η στήριξη του αδύναµου, ιδιαίτερα τώρα, στην εποχή της κρίσης,
µέσω υπηρεσιών αποτελεσµατικών, που θα ισοδυναµούν µε έναν
κοινωνικό µισθό για τον πολίτη. Όπως στόχος µας είναι και η
επένδυση στο ανθρώπινο δυναµικό, στον άνθρωπο, στον εργα-
ζόµενο, στο νέο, ώστε να είναι παραγωγικός και η οικονοµία µας
να είναι ανταγωνιστική.

Κυρίες και κύριοι, εµείς βλέπουµε το κοινωνικό κράτος, βλέ-
πουµε µε ειλικρίνεια τα προβλήµατα που υπάρχουν. Και θέλουµε,
αυτήν την κρίση, να την κάνουµε πραγµατικά µια ευκαιρία, για
να ανορθώσουµε το κοινωνικό κράτος και να µπορούµε να δώ-
σουµε έναν κοινωνικό µισθό, να δώσουµε την κοινωνική προ-
στασία που απαιτεί δίκαια ο πολίτης, µειώνοντας τις σπατάλες
και, βεβαίως, δηµιουργώντας ένα αποτελεσµατικό σύστηµα προ-
στασίας και ανάδειξης του ανθρώπινου δυναµικού της χώρας
µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής των
Ελλήνων, τριάντα τέσσερις µαθήτριες και µαθητές και δύο εκ-
παιδευτικοί-συνοδοί από το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Βύρωνα.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, θα σας το πω µε συµπάθεια, αλλά η ση-
µερινή σας απάντηση στην ερώτησή µου, µου προξενεί απογοή-
τευση. ∆ιότι, στις απαντήσεις σας δεν µπορείτε να έρχεστε εδώ
µε µία έκθεση ιδεών. ∆εν βρισκόµαστε στην προεκλογική πε-
ρίοδο. ∆εν είµαστε στο Σεπτέµβρη του 2009. Είµαστε στο Μάιο
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του 2010. Το να περιγράφετε τις δυσµορφίες, τις αντιξοότητες,
τις κοινωνικές ανισότητες που υπάρχουν στην Ελλάδα και έχουν
συσσωρευτεί από τις κυβερνήσεις της Μεταπολίτευσης, µεταξύ
των οποίων και δικές σας -παρά τα όποια πολλά θετικά που έκανε
το ΠΑΣΟΚ τη δεκαετία του ’80- και βεβαίως της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, τα γνωρίζουµε αυτά, τα περιγράψατε στις προεκλογικές
σας οµιλίες και σας αντάµειψε ο ελληνικός λαός µε δέκα µονά-
δες διαφορά. Η Νέα ∆ηµοκρατία και η κυβέρνησή της καταδικά-
στηκε από τον ελληνικό λαό. Αυτό ήρθατε να µας πείτε σήµερα;
Και µας λέτε, αν συµφωνούµε µε τη Νέα ∆ηµοκρατία;

Κάναµε ισχυρή αντιπολίτευση την προηγούµενη πενταετία,
κύριε Παπανδρέου. Το ζήτηµα είναι, τώρα τι κάνετε εσείς; Και
σας το λέω αυτό, διότι έχει δύο σκέλη η ερώτησή µου.

Το πρώτο σκέλος της ερώτησής µου ήταν, αν αντιλαµβάνεστε
την επιδείνωση των κοινωνικών δεικτών µετά τις δικές σας επι-
λογές, καταστροφικές και εγκληµατικές επιλογές. Και το δεύ-
τερο είναι, αν έχετε σχέδιο.

Σε ό,τι αφορά την επιδείνωση των κοινωνικών δεικτών, θα
ήθελα να σας πω ότι µάλλον δεν έχετε καταλάβει ή υπολογίσει
που οδηγούµαστε ως χώρα, µετά από αυτές τις επιλογές. Πού
πηγαίνουµε ως χώρα; Πηγαίνουµε στη δεκαετία του ’50 και θα
χρειαστεί µία εικοσαετία για να ξεπεραστούν αυτές οι κατα-
στροφικές συνέπειες αυτών των µέτρων που πήρατε.

Θα σας πω ορισµένα στοιχεία: Με βάση τις εκτιµήσεις, οι ρυθ-
µοί ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας την επόµενη τριετία θα
είναι αρνητικοί έως πέντε µονάδες.

Με βάση τις εκτιµήσεις, θα έχουµε πάνω από δυόµισι εκατοµ-
µύρια Έλληνες που θα ζούνε κάτω από το όριο της φτώχειας,
δηλαδή µε ετήσιο εισόδηµα 5.800 ευρώ.

Με βάση τις εκτιµήσεις –και δικές σας εκτιµήσεις- θα έχουµε
πάνω από ενάµισι εκατοµµύριο ανέργους στο τέλος του έτους,
που σηµαίνει ότι σε κάθε ελληνική οικογένεια θα µπει και ένας
άνεργος.

Με βάση τις εκτιµήσεις, η κοινωνική πρόνοια θα διαλυθεί τε-
λείως. Νοσοκοµεία θα κλείσουν. Ρωτήστε τη Ρουµανία που πήγε
το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, τι έγινε. Οι συντάξεις θα µετα-
τραπούν σε προνοιακό επίδοµα.

Με βάση τις εκτιµήσεις –µη γελιόµαστε από αυτά που λένε για
αποπληθωριστική πολιτική, µονάχα το εισόδηµα των εργαζοµέ-
νων θα µειωθεί- οι τιµές τραβάνε την ανηφόρα, διότι αυξήθηκε ο
φόρος προστιθέµενης αξίας στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και
αυξάνονται οι τιµές. Στασιµοπληθωρισµός λέγεται αυτό. Τί στα-
σιµοπληθωρισµός; Ύφεση! Σε συνθήκες ύφεσης!

Και µε βάση τις εκτιµήσεις, χιλιάδες µικροµεσαίες επιχειρή-
σεις από το Σεπτέµβρη και µετά θα αρχίσουν να κλείνουν και θα
αρχίσουν να βαράνε κανόνια στην αγορά. Χιλιάδες ελληνικά νοι-
κοκυριά, που είναι όµηροι των τραπεζών θα αρχίσουν να χάνουν
τα σπίτια τους σε πλειστηριασµούς. Αυτά, πώς θα τα αντιµετω-
πίσετε; Έχετε σχέδιο για να τα αντιµετωπίσετε;

Προφανώς, λοιπόν, σήµερα µας είπατε ότι δεν έχετε κανένα
σχέδιο αντιµετώπισης της καταστροφής που έρχεται. Είστε
όµως, εντελώς παραδοµένοι. Είσαστε η Κυβέρνησης της περί-
φηµης ρήσης Πεταλωτή, η Κυβέρνηση του «δεν µπορούµε να εγ-
γυηθούµε τίποτα».

Έχετε αναρωτηθεί όµως, αν ο ελληνικός λαός αισθάνεται
ασφαλής µε µία Κυβέρνηση που οµολογεί ότι δεν µπορεί να εγ-
γυηθεί τίποτα; Ξέρετε, αν ο ελληνικός λαός θέλει να έχει µία Κυ-
βέρνηση, που οµολογεί ότι δεν θέλει να εγγυηθεί τίποτα; Τον
έχετε ρωτήσει;

Πριν από επτά µήνες κερδίσατε τη λαϊκή εντολή, υποσχόµενοι
ότι θα εγγυηθείτε τα πάντα. Και τώρα έρχεστε και µας λέτε «δεν
µπορούµε να εγγυηθούµε τίποτα».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Προέδρου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς)

∆ώστε µου λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα έχετε και εσείς

χρόνο, κύριε Τσίπρα.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Μη µας λέτε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι δεν γνωρίζατε, τι θα
αντιµετωπίσετε. Μπορεί να µη γνωρίζατε στο σύνολο τις συνέ-
πειες. Αλλά ο αδιάψευστος µέχρι στιγµής µάρτυρας κ. Προβό-
πουλος, είπε ότι στα µέσα Σεπτέµβρη γνωρίζατε την πραγµατική
εικόνα της ελληνικής οικονοµίας.

Και µη µας λέτε ότι δεν ήταν δική σας επιλογή το ∆ιεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο. Αδιάψευστος µάρτυρας ο κ. Σαχινίδης -γιατί
αρχίζουν οι Υπουργοί σας και οµολογούν- ο οποίος στη δηµόσια
τηλεόραση βγήκε και είπε ότι από την εποµένη των εκλογών
αποφασίσαµε ότι δεν έχουµε άλλη επιλογή από το ∆ιεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο. Και αν το αποφασίσατε από την εποµένη των
εκλογών, τι κάνατε έξι µήνες; Γιατί κοροϊδεύατε τον ελληνικό λαό
ότι µπορούµε και µόνοι µας; Μήπως για να δηµιουργηθεί κλίµα
επικοινωνιακής τροµοκρατίας και να δεχθεί ο ελληνικός λαός
αυτές τις επιλογές ως µονόδροµο;

Κύριε Πρωθυπουργέ, είχατε την ευκαιρία να πείτε αλήθειες
πριν τις εκλογές. ∆εν τις είπατε. Είχατε την ευκαιρία να πείτε
αλήθειες µετά τις εκλογές. ∆εν τις είπατε. Είχατε την ευκαιρία
να κάνετε έστω τα µισά από αυτά που δεσµευθήκατε. Και σας
ακούµε τώρα εδώ να περιγράφετε την κατάσταση. Έχετε ένα
πρόγραµµα προεκλογικό. ∆εν το συµµερίζοµαι, δεν το συµµερι-
ζόµαστε. Εφαρµόστε το λοιπόν. Εφαρµόστε το δικό σας πρό-
γραµµα. Γιατί δεν το εφαρµόζετε;

Κύριε Πρωθυπουργέ, όση στήριξη και να έχετε από Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης και από µαϊµού δηµοσκοπήσεις, ο ελληνικός
λαός βράζει, η κοινωνία βράζει. Και δεν µπορείτε να πάτε πολύ
µακριά µε την κοινωνία και το λαό απέναντι.

Εµείς σας επαναλαµβάνουµε για άλλη µια φορά: Ανακαλέστε
όσο είναι καιρός αυτά τα άδικα και εγκληµατικά µέτρα, αυτά που
πήρατε στις 5 Μάη και τα άλλα που πήρατε στις 3 Μάρτη. Ανα-
καλέστε τα, όπως επίσης και το νοµοσχέδιο διάλυσης του ασφα-
λιστικού που ετοιµάζετε να φέρετε προς ψήφιση. Και
επαναδιαπραγµατευθείτε την ενσωµάτωση της χώρας στο γε-
νικό πλαίσιο αντιµετώπισης του προβλήµατος δανεισµού που
αποφασίστηκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση στις 9 Μάη, απαιτώντας
παράλληλα να µην κοπούν µισθοί και συντάξεις, να µην εφαρµο-
στούν αυτά τα µέτρα, γιατί πολύ απλά δεν τα αντέχει ο ελληνικός
λαός, δεν το δέχεται ο ελληνικός λαός. Και σε αυτή τη χώρα ο ελ-
ληνικός λαός είναι κυρίαρχος.

Αν δεν µπορείτε να κάνετε τίποτα από αυτά και να αρθείτε στο
ύψος των περιστάσεων, έχω µια απορία και κλείνω µε αυτό. Αν
λέτε και ισχύει αυτό, ότι δεν µπορείτε να εγγυηθείτε τίποτα,
ποιος είναι ο ρόλος σας; Γιατί παριστάνετε τον Πρωθυπουργό,
αν δεν µπορείτε να εγγυηθείτε τίποτα;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κατ’ αρχάς, κύριε Τσίπρα, αγαπητοί
συνάδελφοι, κάτι που εγγυηθήκαµε και το κάναµε είναι ότι, κα-
ταφέραµε η Ελλάδα να µη χρεοκοπήσει, σώσαµε την Ελλάδα και,
εγγυόµαστε µια πορεία σταθερότητας, µια πορεία σταθερότη-
τας και ανάπτυξης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και, βεβαίως, στο εξάµηνο αυτό, δέσποσαν στα µέσα ενηµέ-

ρωσης, όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και παγκοσµίως, τα θέµατα
της οικονοµίας και ιδιαίτερα το θέµα της Ελλάδας, του χρέους
που είχαµε και των ελλειµµάτων που είχαµε. Αυτό όµως ήταν το
µόνο που έγινε στους έξι µήνες; Η παραγωγή έργου στους έξι
µήνες αυτής της Κυβέρνησης δεν συγκρίνεται µε τα έξι χρόνια
της προηγούµενης Κυβέρνησης.

Βεβαίως, καταλαβαίνω ότι, για αντιπολιτευτικούς λόγους,
κύριε Τσίπρα, εσείς δεν αναγνωρίζετε, ούτε να συµβάλετε θέ-
λετε, παρά τις δικές µας προτάσεις, σε µια ουσιαστική αναµόρ-
φωση, και αλλαγή σηµαντικών θεσµών και λειτουργιών της
οικονοµίας µας, για να φέρουµε πραγµατικά και τη δικαιοσύνη
και την αναπτυξιακή πορεία της χώρας.

Και όπως σας είπα, εγώ συµφωνώ η δηµοσιονοµική αντιµετώ-
πιση του προβλήµατος, ο εξορθολογισµός των δηµοσιονοµικών,
η εξισορρόπηση των προβληµάτων, του χρέους, των ελλειµµά-
των είναι µόνο η µια πλευρά του νοµίσµατος. Και αν µείνουµε
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µόνο σε αυτή τη µια πλευρά, βεβαίως και ύφεση θα έχουµε, και
ανεργία θα έχουµε, και κοινωνικά προβλήµατα θα υπάρχουν, και
µεγάλες δυσκολίες για τον ελληνικό λαό.

Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο, κάνουµε αυτές τις κινήσεις και τις
µεγάλες ανατροπές και αλλαγές. ∆ιότι δεν είναι θέµα συγκυ-
ριακό. Συγκυριακά βεβαίως αντέδρασαν οι αγορές, στο πρό-
βληµα που λέγεται «Ελλάδα» και αυτό, κανένας δεν µπορούσε
να το προβλέψει. Παρότι ξέραµε ότι υπήρχε ένα µεγάλο έλ-
λειµµα, παρότι ξέραµε ότι υπήρχε ένα µεγάλο χρέος, δεν µπο-
ρούσε κανείς να προβλέψει αυτή την αντίδραση των αγορών
ούτε στην Ευρωπαϊκή Ένωση ούτε βεβαίως και στην Ελλάδα.
Όµως, καταφέραµε να διαµορφώσουµε ένα µηχανισµό στήριξης
για να µπορέσουµε να κάνουµε τις απαραίτητες αλλαγές από δω
και πέρα.

Ήδη, προχωρούµε σε µία σηµαντική αναπτυξιακή προσπάθεια,
όπως σας είπα. Έχουµε µία σηµαντική πορεία επαφών και, πι-
στεύουµε ότι και από αυτές τις επαφές, από τη συστηµατική δου-
λειά που γίνεται και τη διαµόρφωση ενός επιχειρηµατικού
κλίµατος, διότι χρειάζεται και αυτό, θα µπορέσουµε να έχουµε
σοβαρές επενδύσεις.

Αυτό σηµαίνει, βεβαίως θεσµικές αλλαγές και εδώ. Η γραφει-
οκρατία και η διαφθορά ήταν τα βασικά, το τονίζω, τα βασικά
εµπόδια για την επένδυση στη χώρα µας. Αν ακούσετε ιδιαίτερα,
για να µη πω ξένους, αλλά Έλληνες της ∆ιασποράς, στις καλο-
προαίρετες προσπάθειές τους να βοηθήσουν παλαιότερα τη
χώρα µας για την επένδυση και την ανάπτυξη, θα σας πουν «µα-
κριά από την Ελλάδα».

Και αυτό είναι θέµα αξιοπιστίας, να µπορέσουµε να πείσουµε
ότι η Ελλάδα είναι πια µία χώρα, που θέλει να προσελκύσει επεν-
δύσεις και δεν ενδιαφέρεται απλώς για την εύκολη κερδοσκοπία
της στιγµής. Είναι λοιπόν, πολύ βασική η προσπάθεια για αλλα-
γές και θεσµικές ανατροπές, για τη διευκόλυνση, την εξυπηρέ-
τηση και την ταχύτητα, για τις επενδύσεις.

Ένα δεύτερο στοιχείο είναι και η στήριξη και του πραγµατικού
εισοδήµατος, µέσα από τη συγκράτηση των τιµών –είναι το νέο
µέτωπο που έχουµε- αλλά και µέσα από τη στήριξη κοινωνικών
οµάδων, όπως και των ανέργων.

∆εν είναι όµως µόνο αυτό, έχουµε και θεσµικές αλλαγές, τις
οποίες εσείς αγνοείτε ή θέλετε να αγνοείτε, που έχουν ήδη γίνει
νόµος του κράτους. Το φορολογικό νοµοσχέδιο, µειώνει τη φο-
ρολογική επιβάρυνση για το ατοµικό εισόδηµα κάτω των 40.000
ευρώ και, µειώνει ακόµη περισσότερο τη φορολογική επιβά-
ρυνση για την οικονοµία, αφού αυξάνεται το αφορολόγητο όριο
για κάθε παιδί.

Την ίδια ώρα, αυξάνεται η φορολογική επιβάρυνση για τα πολύ
µεγάλα εισοδήµατα, µε την εισαγωγή ενός νέου ανώτερου συ-
ντελεστή 45% για τα εισοδήµατα άνω των 100.000 ευρώ. Να µην
µπω στο φορολογικό νοµοσχέδιο, το έχετε συζητήσει, το γνωρί-
ζετε, κύριε Τσίπρα, παρ’ ότι πιθανώς να µη θέλετε να το ανα-
γνωρίσετε.

Το ίδιο και στον ΟΑΕ∆, υπάρχουν σηµαντικά προγράµµατα για
τη στήριξη των ανέργων. Βεβαίως, χρειάζεται η αναδιοργάνωση
ολόκληρου του συστήµατος πρόνοιας και στήριξης των ανέρ-
γων, αλλά αυτή τη στιγµή υπάρχουν συγκριµένα προγράµµατα
που λειτουργούν -όπως σας είπα- πρόγραµµα για την τουριστική
περίοδο, πρόγραµµα για τους ανέργους, ήδη έχουµε δεκαεπτά-
µισι χιλιάδες θέσεις εργασίας µέσω των προγραµµάτων, αυτό το
εξάµηνο. Ασφαλιστικές εισφορές για την επιχορήγηση-διατή-
ρηση δέκα χιλιάδων θέσεων εργασίας και µία προστατευτική
ασπίδα για ογδόντα χιλιάδες θέσεις εργασίας στον τουριστικό
τοµέα.

Έχουµε, επίσης, νοµοθετήσει τη µετατροπή του λεγόµενου
«παθητικού» επιδόµατος ανεργίας, δηλαδή, όχι απλώς, να παίρ-
νεις επίδοµα για να κάθεσαι, σε ενεργητικό επίδοµα. Ουσιαστικά,
δηλαδή, µία επιταγή επανένταξης στην αγορά εργασίας, µέσα
από την επαγγελµατική κατάρτιση, µέσα από τη δυνατότητα να
επιλέξει και ο άνεργος το χώρο κατάρτισής του, το λεγόµενο
«voucher», που τον βοηθάει να επιλέξει την ποιότητα στην µε-
τεκπαίδευσή του και στην επαγγελµατική του κατάρτιση. Αυτό
το πρόγραµµα αφορά τριάντα χιλιάδες ανέργους.

Έχουµε καταργήσει τα «STAGE» και έχουµε εισάγει αξιοκρα-

τία στο δηµόσιο, που είναι πολύ σηµαντικό, διότι και αυτό ανα-
βαθµίζει την ποιότητα του εργαζόµενου δυναµικού στη χώρα
µας, βάζοντας σηµαντικά κριτήρια στον τοµέα των προσλήψεων
στο δηµόσιο.

Παράλληλα, στην εκπαίδευση, έχουµε προχωρήσει σε σηµα-
ντικές αλλαγές, όπως γνωρίζετε, για το πιστοποιητικό παιδαγω-
γικής επάρκειας, το νέο θεσµό του «Μέντορα», στην αρχή της
επαγγελµατικής σταδιοδροµίας κάθε εκπαιδευτικού, έχουµε την
αξιολόγηση στα σχολεία που ξεκινάει, έχουµε τη συνεχή εξωτε-
ρική αξιολόγηση, πέραν της αυτοαξιολόγησης και, όλα αυτά, θα
έχουν σηµαντικές επιπτώσεις στην ποιότητα της εκπαίδευσης,
που σήµερα πάσχει. Πάσχει και κοστίζει αυτή η αδυναµία στην
ελληνική οικογένεια, που αναγκάζεται να πληρώνει ιδιαίτερα µα-
θήµατα ή φροντιστήρια και πάσχει, γιατί κοστίζει και στην αντα-
γωνιστικότητα της οικονοµίας µας.

Στο θέµα της υγείας, έχουµε ήδη προκηρύξει τρεις χιλιάδες
θέσεις νοσηλευτικού και λοιπού προσωπικού, για τη στελέχωση
των µονάδων εντατικής θεραπείας. Έχουµε δηµιουργήσει ένα
σύστηµα καταγραφής των οικονοµικών και λειτουργικών δεδο-
µένων των νοσοκοµείων, διότι εκεί υπάρχει τεράστια σπατάλη
και, δυστυχώς, διαφθορά και, αυτά τα χρήµατα βεβαίως θα επα-
νεπενδυθούν στο κοινωνικό σύστηµα, για τον κοινωνικό µισθό.

Κυρίες και κύριοι, η προσπάθεια της Κυβέρνησης ήταν πρώτα
απ’ όλα να σώσει την οικονοµία από τη χρεοκοπία. Αυτό κατα-
φέραµε, µέσα από τις εργώδεις προσπάθειες όλων των Υπουρ-
γών, της Κοινοβουλευτικής µας Οµάδας, αλλά και της
Κυβέρνησης, στο εξωτερικό και στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Όµως από εδώ και πέρα, µε αυτή τη σταθερότητα, µε αυτό το
οξυγόνο, αν θέλετε, που πήραµε, τη βαθιά ανάσα που πήραµε
ως χώρα, µε θυσίες, βεβαίως, του ελληνικού λαού –το αναγνω-
ρίζουµε και το ξέρουµε, δεν το κρύβουµε- έχουµε τη δυνατότητα
να κάνουµε τις µεγάλες αλλαγές που τόσα χρόνια ζητούσε αυτός
ο τόπος, που τόσα χρόνια ζητούσε κι ο Έλληνας πολίτης στον
τοµέα της διαφάνειας, στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, στο κοινωνικό κρά-
τος, στην ανάπτυξη, στο αίσθηµα ∆ικαίου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Σ’ αυτό, εγώ θα περίµενα, κύριε Τσίπρα, αντί να τα παρουσιά-
ζετε όλα µαύρα, αντί εσείς να προφητεύετε ότι όλα θα είναι
µαύρα, να µπορείτε συστηµατικά να συµβάλλετε, ως µία προο-
δευτική Παράταξη της χώρας. Και αντί απλώς να έχετε τις επα-
φές σας ως Αντιπολίτευση, µόνο µε τα άλλα κόµµατα, να έρχεστε
και καµµιά φορά στο Συµβούλιο των Αρχηγών, υπό τον Πρόεδρο
της ∆ηµοκρατίας,

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
…για να δείξετε κι εσείς τις πραγµατικά καλές σας προθέσεις

κι όχι απλώς τις αντιπολιτευτικές σας προθέσεις.
Σας ευχαριστώ.
(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα

του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 815/18-5-2010
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Παντελή Οικονόµου προς την Υπουργό Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη χρονική επιµή-
κυνση των πιστώσεων των µικρών επιχειρήσεων προς το µεγάλο
εµπόριο.

Αναλυτικά, η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παντελή Οικονόµου έχει
ως εξής:

«Η δυσχερής κατάσταση της οικονοµίας έχει ήδη σοβαρές αρ-
νητικές επιπτώσεις στις µικρές παραγωγικές επιχειρήσεις µας.
Η µείωση της ζήτησης συµπιέζει τον κύκλο εργασιών των επιχει-
ρήσεων αυτών σε βαθµό που θα οδηγήσει αρκετές από αυτές
σε κλείσιµο.

Σε αυτό το δυσµενές οικονοµικό περιβάλλον οι µικρές επιχει-
ρήσεις του πρωτογενούς και του δευτερογενούς τοµέα αντιµε-
τωπίζουν µια επιπλέον πίεση, την όλο και µεγαλύτερη
καθυστέρηση εξόφλησης τιµολογίων τους προς πελάτες τους,
ιδίως τις µεγάλες αλυσίδες σούπερ µάρκετ.

Με δεδοµένη την πιστωτική ασφυξία από τις τράπεζες προς
τις µικρές επιχειρήσεις, η διά της βίας χρονική επιµήκυνση των
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πιστώσεων προς το µεγάλο εµπόριο µπορεί να αποτελέσει την
χαριστική βολή για τον παραγωγικό ιστό της χώρας, αλλά και
για την αγορά. Μεταξύ άλλων και επειδή επιβραδύνει την ταχύ-
τητα διακίνησης του χρήµατος στο πλαίσιό της.

Ερωτάται η Υπουργός:
1. Ποιες πρωτοβουλίες προτίθεται να αναλάβει, ώστε να µει-

ωθεί ο χρόνος πίστωσης των µικρών παραγωγικών επιχειρήσεων
προς το µεγάλο εµπόριο;

2. Συµµερίζεται την εκτίµηση ότι αντιµετωπίζουµε φαινόµενο
εκµετάλλευσης ολιγοπωλιακής θέσης και αν ναι, πώς σκέπτεται
να το αντιµετωπίσει»;

Το λόγο έχει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας κ. Λούκα Κατσέλη.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και ευχαρι-
στώ και τον κύριο συνάδελφο για την ερώτησή του.

Πράγµατι, συµφωνούµε ότι σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία οι
µικροµεσαίες επιχειρήσεις αντιµετωπίζουν προβλήµατα και στις
χρηµατοπιστωτικές συναλλαγές τους και µε τις τράπεζες και µε
το λιανεµπόριο, αλλά κι επίσης έχουν µία ασύµµετρη δύναµη
στην αγορά, µε αποτέλεσµα πολλές φορές, όπως λέτε κι εσείς,
να υπάρχουν φαινόµενα εκµετάλλευσης ολιγοπωλιακής θέσης,
των µεγάλων παικτών έναντι των µικρών και µεσαίων επιχειρή-
σεων.

Τι κάνουµε και για τα δύο θέµατα; Όσον αφορά το πρώτο,
όπως γνωρίζετε ίσως, η Ελληνική Αντιπροσωπεία συµµετέχει
στην οµάδα εργασίας του Συµβουλίου Ανταγωνιστικότητα και
Ανάπτυξη µε οµολόγους των άλλων κρατών-µελών για την πρό-
ταση οδηγίας που θα αναθεωρήσει την οδηγία 35 η οποία, αν και
εκδόθηκε µε σκοπό την καταπολέµηση των καθυστερήσεων πλη-
ρωµών στις εµπορικές συναλλαγές που είναι ακριβώς το θέµα
που θίγετε, δεν πέτυχε στους στόχους της. Με τη συγκεκριµένη
πρόταση οδηγίας επιδιώκεται η εξασφάλιση της αύξησης της τα-
µειακής ροής κυρίως των µικροµεσαίων επιχειρήσεων µε την
αποζηµίωση των εσωτερικών εξόδων που απορρέουν από τις κα-
θυστερηµένες πληρωµές και µε στόχο κυρίως την προώθηση της
επιχειρηµατικότητας. Ειδικότερα προτείνεται σ’ αυτή τη νέα οδη-
γία προθεσµία τριάντα ηµερών για την πληρωµή των επιχειρή-
σεων µε ανώτατο όριο που δεν µπορεί να υπερβεί τις εξήντα
µέρες, καθώς και η πληρωµή τόκου υπερηµερίας και εξόδων εί-
σπραξης ύψους 1% επί του ποσού του τόκου υπερηµερίας. Ανα-
µένουµε την ολοκλήρωση του έργου της οµάδας εργασίας
προκειµένου κι εµείς να προβούµε στις αναγκαίες ρυθµίσεις για
να σταµατήσει πια αυτό το φαινόµενο που παρατηρείται και να
µειωθεί ο χρόνος πίστωσης των µικρών παραγωγικών επιχειρή-
σεων προς το µεγάλο εµπόριο.

Ταυτόχρονα παίρνουµε αµέσως σηµαντικά µέτρα για την ενί-
σχυση της διαπραγµατευτικής δύναµης των µικροµεσαίων επι-
χειρήσεων µέσα στην αγορά. Το µέτρο που πήραµε -και που έχει
ενταχθεί στο νόµο που θα συζητηθεί στην Ολοµέλεια της Βουλής
την επόµενη εβδοµάδα- έχει να κάνει µε τις εµπορικές µισθώσεις
ώστε να αυξηθεί η διαπραγµατευτική δύναµη των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων στο χώρο των µισθώσεων.

∆εύτερον, όπως ξέρετε, ενεργοποιήσαµε τις διαδικασίες ελέγ-
χου των ενδοοµιλικών συναλλαγών µε την υποβολή αναλυτικών
φακέλων τεκµηρίωσης των τιµών στις οποίες διαθέτουν τα προϊ-
όντα τους στην ελληνική αγορά. Προωθήσαµε για πρώτη φορά
το δικαίωµα της αξίωσης αποζηµιώσεων για παραβιάσεις της
αντιµονοπωλιακής νοµοθεσίας. Κατοχυρώνουµε θεσµικά την
ύπαρξη καθαρών τιµών από το χονδρεµπόριο στο λιανεµπόριο
και από το λιανεµπόριο στον καταναλωτή και αντικειµενικοποι-
ούµε τις παροχές λιανεµπόρων µε την ύπαρξη ειδικού τιµοκατα-
λόγου, παρουσία στο ράφι, προβολές, υπηρεσίες logistics,
επιστροφές και χρόνο πίστωσης, έτσι ώστε να υπάρξει και να δια-
σφαλιστεί ένα καθαρό πεδίο διαπραγµάτευσης µεταξύ προµη-
θευτών και λιανεµπόρων ανεξαρτήτως µεγέθους. Αυτά είναι τα
πρώτα µέτρα τα οποία ήδη πήραµε ακριβώς για να ενισχύσουµε
τη θέση των µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων απέναντι στις µε-
γάλες επιχειρήσεις που κυριαρχούν µέσα στην αγορά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής κ.
Παντελής Οικονόµου έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και την κυρία Υπουργό.

Θα σας πληροφορήσω ότι από κάποια τεχνική αµέλεια δεν
ήξερα καν ότι θα γίνει σήµερα η συζήτηση αυτής της επίκαιρης
ερώτησης, αλλά ειλικρινά σας λέω ότι είναι µία ευχάριστη έκ-
πληξη το ότι γίνεται η συζήτηση και ακόµα πιο ευχάριστη και ου-
σιαστική έκπληξη είναι η απάντηση της κυρίας Υπουργού διότι
πράγµατι κάλυψε τα περισσότερα απ’ αυτά που θα ήθελα να
προτείνω ούτως ή άλλως, άρα τα λίγα τα οποία θα πω δεν οφεί-
λονται µόνο στο ότι είµαι απροετοίµαστος για τη συζήτηση, αλλά
στο ότι η απάντηση της κυρίας Υπουργού ήταν απολύτως ικανο-
ποιητική.

Το µόνο το οποίο θα ήθελα να θέσω υπ’ όψιν της Υπουργού –
ασφαλώς το ξέρει- ενδεχοµένως σαν µία τροφή για σκέψη για
περαιτέρω ενέργειες είναι το εξής. Επειδή για πολλά χρόνια είχε
υποτιµηθεί η δύναµη που είχε το µεγάλο εµπόριο απέναντι στη
βιοµηχανία µε «εργαλείο» την πίστωση και παρά το ότι είχαν γίνει
και παρατηρητήρια τιµών και είχαν ενεργοποιηθεί κοινωνικοί φο-
ρείς για τον έλεγχο άλλων παραµέτρων της αγοράς, το θέµα της
πίστωσης ήταν κατά κάποιο τρόπο στο απυρόβλητο. Χαίροµαι
πάρα πολύ που βλέπω µε την απάντηση της Υπουργού στο σύ-
νολό της ότι πράγµατι το θέµα αυτό έρχεται στην επιφάνεια σε
ευρωπαϊκό αλλά και σε ελληνικό επίπεδο.

Θα έλεγα ότι το µόνο το οποίο ενδεχοµένως θα µπορούσε κά-
ποιος να προσθέσει είναι αν θα µπορούσε να γίνεται κατά κάποιο
τρόπο ένας έλεγχος, µία µέτρηση της πίστωσης της κυκλοφο-
ρίας του χρήµατος υπό µορφή πιστώσεων µεταξύ βιοµηχανίας
και εµπορίου ούτως ώστε να ενεργοποιηθούν οι διαδικασίες κοι-
νωνικής συνεννόησης και µε το εµπόριο και µε τη βιοµηχανία στο
βαθµό που βλέπουµε ότι η εξέλιξη πηγαίνει προς διαφορετική
κατεύθυνση απ’ αυτήν που θα έπρεπε εις βάρος του ενός ή του
άλλου εταίρου. Είναι µια κατ’ εξοχήν λειτουργία, την οποία το
κράτος ευχαρίστως νοµίζω ότι θα έπρεπε να αποδεχθεί.

Ως γενικότερη παρατήρηση –και κλείνω- έχω να πω ότι έτσι
όπως έχουν έλθει τα πράγµατα –και άκουσα και την προηγού-
µενη συζήτηση µε τον κ. Τσίπρα και τον Πρωθυπουργό- είναι
απολύτως βέβαιο ότι πρέπει να δοθεί ιδιαίτερη έµφαση στο
χρόνο που έρχεται στο θέµα των τιµών.

∆εν χρειάζεται να φθάσουµε στο σηµείο ξαφνικά να αναγγεί-
λει ο οποιοσδήποτε Υπουργός ή η οποιαδήποτε κυβέρνηση µια
µείωση των τιµών 5% απ’ άκρου εις άκρον, το οποίο δεν ξέρω τε-
χνικά και νοµικά πόσο εύκολο είναι. Όµως, δεν χρειάζεται να
φθάσουµε στο σηµείο αυτό και γι’ αυτό πρέπει προηγουµένως να
κάνουµε άλλα πράγµατα.

Το θέµα των πιστώσεων είναι µία από τις παραµέτρους. Υπάρ-
χει όµως και µια σειρά από άλλα πράγµατα που αφορούν και σε
µηχανισµούς του Υπουργείου σας, το οποίο νοµίζω ότι πρέπει να
ειδωθεί µε το ίδιο ενδιαφέρον και την ίδια ενεργητικότητα που
είδατε το θέµα των πιστώσεων, για να αποφύγουµε να φθάσουµε
στο σηµείο να παρθούν ακραία µέτρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υπουργός Οικονο-

µίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Κατσέλη, έχει το λόγο
για να δευτερολογήσει.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Αγαπητέ συνάδελφε, πράγµατι, η στήριξη
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων ιδιαίτερα σ’ αυτήν την κρίσιµη
χρονική στιγµή αποτελεί προτεραιότητα. Υπάρχει πρόβληµα ρευ-
στότητας στην αγορά και από το τραπεζικό σύστηµα προς τις µι-
κρές και µεσαίες επιχειρήσεις, αλλά και στο πλέγµα των σχέσεων
των µικροµεσαίων επιχειρήσεων µε το εµπόριο και τη βιοµηχανία
γενικότερα.

Υπάρχει ζήτηµα, όσον αφορά στο κόστος λειτουργίας τους και
την ανταγωνιστικότητά τους. Γι’ αυτό, δεδοµένης της µεγάλης
προτεραιότητας, της πρωταρχικής –αν θέλετε- προτεραιότητας
του Υπουργείου για την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της
ελληνικής οικονοµίας, η στήριξη των µικρών και µεσαίων επιχει-
ρήσεων αποτελεί πρώτο µέληµα.

Στο πλαίσιο αυτό, πέραν των µέτρων τα οποία ανέφερα, η συ-
γκράτηση των τιµών έχει πολύ µεγάλη σηµασία και θα έλεγα
ακόµα και η µείωση των τιµών. Για να περάσουν οι µειώσεις στις
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τιµές που βλέπει ο καταναλωτής στο ράφι, είναι πολύ σηµαντικό
να υπάρχουν καθαρές τιµές.

Όπως είχα την ευκαιρία να εκθέσω και στο Υπουργικό Συµ-
βούλιο και στην αρµόδια Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου της
Βουλής, στην Ελλάδα όπως και σε πολλές άλλες χώρες του
νότου, η µείωση των τιµών παρατηρείται κυρίως µέσω προωθη-
τικών ενεργειών. ∆ηλαδή αντί να πέσει η τιµή ενός προϊόντος –
του γιαουρτιού, του γάλατος κ.λπ.- δίνονται –παραδείγµατος
χάριν- δυο γιαούρτια στην τιµή του ενός. Το 95% της µείωσης
των τιµών έρχεται µε τη µορφή τέτοιου είδους προωθητικών
ενεργειών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Αυτό όµως δηµιουργεί στρεβλώσεις στην αγορά και ένα βα-
σικό µέτρο εξυγίανσης όλου του συστήµατος τιµολόγησης είναι
να επιβληθούν επιτέλους καθαρές τιµές από τον προµηθευτή
στο λιανέµπορο και από το λιανέµπορο στον καταναλωτή. Αυτό
θα δηµιουργήσει και ένα πλέγµα διαφάνειας στην αγορά που θα
ενισχύσει τη θέση και των µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων, οι
οποίες πολλές φορές βλέπουν τα προϊόντα τους να εκτοπίζονται
από τα ράφια των σούπερ µάρκετ ή από την αγορά γενικότερα.

Ταυτόχρονα –και τελειώνω- στηρίζουµε τις µικρές και µεσαίες
επιχειρήσεις µε µια σειρά από προγράµµατα ενίσχυσής τους
αυτή τη στιγµή, προγράµµατα που χρηµατοδοτούνται από το
ΕΣΠΑ, πράσινες δράσεις, προγράµµατα για να ενισχύσουν την
καινοτοµία των επιχειρήσεων, να ενισχύσουν την ανταγωνιστικό-
τητά τους καθώς και µε τα δύο τελευταία προγράµµατα του ΤΕ-
ΜΠΜΕ που απευθύνονται κυρίως σε µικρές και πολύ µικρές
επιχειρήσεις. Το πρώτο, για να µπορεί ένας επιχειρηµατίας να
καλύψει οφειλές ασφαλιστικές ή φορολογικές µέσω εγγυηµένου
δανείου και το δεύτερο για να µπορεί να καλύπτει οφειλές προς
τον προµηθευτή του, ώστε σ’ αυτή τη δύσκολη συγκυρία να
πάρει ανάσα και να µπορεί να αντέξει και να προχωρήσει µπρο-
στά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και ένας
εκπαιδευτικός συνοδός από το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Βύρωνα.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από
τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής δέκα φοιτητές και φοιτήτριες από το Πανεπι-
στήµιο Τέξας των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα προταχθεί η δεύτερη µε αριθµό 813/18-5-2010 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Γεωργίου Μαρίνου προς την Υπουργό Οι-
κονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τις συ-
νέπειες από την απελευθέρωση της ακτοπλοΐας και της
κρουαζιέρας που προωθεί η Ευρωπαϊκή Ένωση κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η επίκαιρη ερώτηση
του κ. Μαρίνου έχει ως εξής:

«Η απελευθέρωση της ακτοπλοΐας και της κρουαζιέρας που
προβλέπεται από τον κανονισµό 3577/92 της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, είναι µέρος της στρατηγικής που προωθεί την ελεύθερη κί-
νηση του κεφαλαίου και υπηρετεί τα συµφέροντα των
εφοπλιστών.

Η πείρα αποδεικνύει ότι απελευθέρωση σηµαίνει: Κατάργηση

κάθε υποχρέωσης για τα τακτική δροµολόγηση πλοίων και χει-
ροτέρευση της εξυπηρέτησης των νησιών. Κατάργηση ναυτερ-
γατικών δικαιωµάτων, µείωση του αριθµού των πληρωµάτων,
επέκταση της «µαύρης»-ανασφάλιστης εργασίας, εκµετάλλευση
ναυτεργατών χωρίς συγκροτηµένα δικαιώµατα, υπονόµευση του
ΝΑΤ και των ασφαλιστικών δικαιωµάτων, αύξηση της τιµής των
εισιτηρίων.

Η πρόσφατη εξαγγελία του Πρωθυπουργού για πλήρη απε-
λευθέρωση της κρουαζιέρας θα πολλαπλασιάσει τις περιπτώσεις
των πλοίων υπό ξένη σηµαία (όπως το πλοίο «ΖΕΝΙΘ») που απο-
βιβάζουν και επιβιβάζουν επιβάτες σε ελληνικά λιµάνια, µε ανα-
σφάλιστα πληρώµατα, χωρίς δικαιώµατα, θα οξύνει τα
προβλήµατα των ναυτεργατών και των µικρών επαγγελµατιών
στον τοµέα του τουρισµού.

Επιβεβαιώνεται για άλλη µία φορά ότι όσο η ανάπτυξη θα στη-
ρίζεται στο κέρδος και τα πλοία θα είναι στα χέρια των εφοπλι-
στών, η κατάσταση θα χειροτερεύει. Η ικανοποίηση των λαϊκών
αναγκών, των αναγκών των ναυτεργατών απαιτεί ριζικές αλλα-
γές, µετατροπή των πλοίων σε λαϊκή περιουσία.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Πώς τοποθετείται η Κυβέρνηση στις έντονες διαµαρτυρίες των

ναυτεργατών και στη θέση τους ενάντια στην απελευθέρωση;
Τι θα κάνει για να σταµατήσουν φαινόµενα όπως αυτό του

πλοίου «ΖΕΝΙΘ»;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του συναδέλφου Βουλευτή του ΚΚΕ κ.

Μαρίνου, θα απαντήσει η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας κ. Κατσέλη.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώντας από το τελευταίο σηµείο της ερώτησης, όπως γνω-

ρίζετε το πλοίο «ΖΕΝΙΘ» είναι πλοίο µε κοινοτική σηµαία και επο-
µένως απολύτως νόµιµα επιβιβάζει και αποβιβάζει πολίτες στον
Πειραιά κατά τον κανονισµό 3577/92 της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Τι λέει, όµως, ακριβώς ο κανονισµός αυτός; ∆ίνει το δικαίωµα
διενέργειας περιηγήσεων µεταξύ ελληνικών λιµένων της ηπει-
ρωτικής χώρας και των νησιών ή µεταξύ των νησιωτικών λιµένων
και µπορεί να επεκταθεί από τα υπό κοινοτική σηµαία επιβατικά
πλοία και στα πλοία µε σηµαία τρίτων χωρών.

Σε ό,τι αφορά στα πληρώµατα των ανωτέρω πλοίων, σύµφωνα
µε τη νοµοθεσία για τα κρουαζιερόπλοια γραµµής, όλα τα θέ-
µατα σχετικά µε την επάνδρωση του σκάφους εµπίπτουν στην
αρµοδιότητα του κράτους, στο οποίο είναι νηολογηµένο το σκά-
φος, δηλαδή κράτους ή σηµαίας, εκτός αν πρόκειται για σκάφη
κάτω των εξακοσίων πενήντα τόνων, στα οποία µπορεί να εφαρ-
µόζονται οι όροι του κράτους υποδοχής.

Παρ’ όλα αυτά και µε γνώµονα την οικονοµική αναπτυξιακή
προοπτική για τη χώρα µας, αλλά και το σχεδιασµό και τη µέρι-
µνα που λαµβάνεται για το ναυτεργατικό κλάδο, θα επιχειρηθεί
ο συγκερασµός των παραµέτρων αυτών.

Όπως γνωρίζετε ο Πρωθυπουργός εξήγγειλε την πρόθεση της
Κυβέρνησης να προχωρήσει στην άρση του καµποτάζ και είµαι
στην ευχάριστη θέση, αγαπητοί συνάδελφοι, να καταθέσω στην
Βουλή το πόρισµα της επιτροπής που συστήθηκε για το καµπο-
τάζ. Η επιτροπή αυτή, αφού διαβουλεύτηκε µε όλους τους φο-
ρείς της ναυτιλίας, του τουρισµού και της ναυτεργασίας,
υπέβαλε το πόρισµά της για την άρση του καµποτάζ σε κρουα-
ζιερόπλοια, τα οποία φέρουν µη κοινοτική σηµαία.

Θέλω να σηµειώσω ότι από τους είκοσι φορείς της ναυτιλίας,
του τουρισµού και της εργασίας οι δεκαεννέα ζήτησαν την άρση
του καµποτάζ, ενώ µόνο ένας φορέας ζήτησε τη διατήρησή του.
Οι όροι που θέτει το πόρισµα είναι και όροι προστασίας και προ-
ώθησης του ναυτικού επαγγέλµατος, δεδοµένου ότι στα κρουα-
ζιερόπλοια απασχολείται κατά 80% προσωπικό ξενοδοχειακών
ειδικοτήτων. Μεταξύ των όρων αυτών είναι η υποχρεωτική ασφά-
λιση των πληρωµάτων, που υπηρετούν σε ασφαλιστικούς φορείς
της επιλογής τους.

Συνεπώς αγαπητέ συνάδελφε, δεν τίθεται ζήτηµα ανασφάλι-
στης εργασίας. Είναι γνωστό ότι στην αγορά κρουαζιέρας δρα-
στηριοποιούνται σε ποσοστό 83% πέντε διεθνείς όµιλοι, τα πλοία
των οποίων στο µεγαλύτερο ποσοστό τους φέρουν σηµαία τρί-
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της χώρας µη κοινοτικής.
Στο πόρισµά της η επιτροπή προτείνει, επίσης, τη δηµιουργία

Οργανισµού Απασχόλησης Εµπορικού Ναυτικού προκειµένου να
αντιµετωπιστούν ενιαία τα θέµατα απασχόλησης, κατάρτισης,
ανεργίας και επιµόρφωσης των ναυτικών. Η πρόταση αυτή, όπως
ξέρετε, υπεβλήθηκε µε το εν λόγω πόρισµα στην Επιτροπή Θα-
λασσίου Τουρισµού και εντός του προσεχούς µήνα θα παρθούν
οι τελικές αποφάσεις. Είναι µια µεγάλη παρέµβαση, η οποία όχι
µόνο θα δηµιουργήσει καινούργιες θέσεις εργασίας, αλλά πραγ-
µατικά θα δηµιουργήσει προοπτικές για ανάπτυξη και στη χώρα
µας του θαλάσσιου τουρισµού και θα συµβάλει στην ανάπτυξη
της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας κ. Λούκα Κατσέλη καταθέτει για τα Πρακτικά
το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό.

Παρακαλείται τώρα ο συνάδελφος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος κ. Γεώργιος Μαρίνος να αναπτύξει προφορικά
την ερώτησή του και να απαντήσει στην κυρία Υπουργό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, µε την πείρα που έχουµε όλα τα χρόνια, απο-

δεικνύεται καθηµερινά ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ υπερασπί-
ζεται µε τον πιο φανατικό τρόπο τα συµφέροντα των
εφοπλιστών. Αυτό που µας απασχολεί περισσότερο αυτό το χρο-
νικό διάστηµα είναι ότι εντείνεται η εχθρότητα ανάµεσα στην Κυ-
βέρνηση και στους ναυτεργάτες και η Κυβέρνηση επιχειρεί µε
όλους τους τρόπους να ενοχοποιήσει και να ποινικοποιήσει τους
αγώνες τους.

Ιδιαίτερα αυτό, κυρία Υπουργέ, φαίνεται στην περίπτωση του
κρουαζιερόπλοιου «ΖΕΝΙΘ» και θέλω να σηµειώσω τρία βασικά
ζητήµατα:

Πρώτο ζήτηµα. Η Κυβέρνηση και αυτοί που την στηρίζουν
µέσα από τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης κρύβουν ότι στις 26 του
Απρίλη, όταν ήρθε το «ΖΕΝΙΘ» στον Πειραιά, οι ναυτεργάτες
ήταν σε απεργιακή κινητοποίηση και, όπως είχαν υποχρέωση, πε-
ριφρούρησαν τον αγώνα τους. Οι επιβάτες –και αυτό αποκρύβε-
ται- εξέφρασαν οργανωµένα την αλληλεγγύη τους. Κρύβεται,
επίσης, ότι εκατοντάδες ναυτεργάτες δουλεύουν µέσα στο
«ΖΕΝΙΘ» σαν σκλάβοι, ναυτεργάτες από είκοσι επτά χώρες µε
µισθούς 350 ευρώ κατά κανόνα, ανασφάλιστοι, χωρίς να πλη-
ροίται ούτε ένας όρος, ακόµα και από αυτό το πλαίσιο που βά-
ζουν οι διεθνείς συµβάσεις. Οι συνθήκες είναι επικίνδυνες για την
ασφάλεια της ανθρώπινης ζωής στην θάλασσα. Θέτουµε ζήτηµα
ασφάλειας της ανθρώπινης ζωής στη θάλασσα και θα πάρουµε
τα σχετικά µέτρα προς αυτή την κατεύθυνση.

∆εύτερο ζήτηµα. Η Κυβέρνηση λέει ψέµατα, για να συκοφα-
ντήσει τους αγώνες, ότι θα υπάρχει όφελος από την άρση του
καµποτάζ, δηλαδή από την απελευθέρωση της κρουαζιέρας και
στη συνέχεια από την απελευθέρωση της ακτοπλοΐας.

Για ποια οφέλη µιλάει η Κυβέρνηση και αυτοί που τη στηρί-
ζουν; Είναι γνωστό ότι οι επιβάτες από το αεροδρόµιο µπαίνουν
στα λεωφορεία και επιβιβάζονται µέσα στο κρουαζιερόπλοιο. Το
ίδιο το κρουαζιερόπλοιο διαθέτει το φαγητό, τη ψυχαγωγία και
στην περίπτωση που βγαίνουν έξω σε ένα νησί πηγαίνουν στα
µεγαλοξενοδοχεία.

Συνεπώς λέµε -µε την πείρα που έχουµε τόσα χρόνια από
αυτόν τον τοµέα και από αυτόν τον κλάδο- ότι δεν έχουν όφελος
οι µικροί επαγγελµατίες του τουρισµού.

Επιπρόσθετα, θέλω να τονίσω ότι αυτήν την ώρα πάνω από εί-
κοσι εκατοµµύρια επιβάτες περνούν στα ελληνικά λιµάνια. Πολύ
περισσότερο, υπάρχουν κρουαζιερόπλοια, τα οποία έρχονται
στην Ελλάδα, αλλά όφελος δεν έχουν δει οι µικροί επαγγελµα-
τίες.

Τρίτο ζήτηµα. Η απελευθέρωση της κρουαζιέρας και της ακτο-
πλοΐας έχει δοκιµαστεί από το 2002.

Τα αποτελέσµατα είναι συγκεκριµένα, κυρία Υπουργέ. Είναι η
µείωση των θέσεων εργασίας των ναυτεργατών, το βύθισµα των
οικονοµικών του ΝΑΤ, η επέκταση της ανασφάλιστης εργασίας,

η χειροτέρευση της εξυπηρέτησης των νησιών.
Κι από αυτήν την άποψη θέλουµε να τονίσουµε ότι το πόρισµα

που εκδόθηκε µε ευθύνη του Προέδρου του ΟΛΠ και στελέχους
του ΠΑΣΟΚ, του κ. Ανωµερίτη, υπηρετεί συγκεκριµένες σκοπι-
µότητες και προσαρµόζεται στη δήλωση του κυρίου Πρωθυ-
πουργού. Αυτός ο φορέας, που παραλείψατε να αναφέρετε, είναι
η Πανελλήνια Ναυτική Οµοσπονδία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Παρά τις αντιθέσεις που έχουµε, θέλω να πω –και εδώ στο

Σώµα- ότι υπάρχει κάθετη αντίθεση µε το περιεχόµενο του πορί-
σµατος από το σύνολο των ναυτεργατικών σωµατείων και το σύ-
νολο των ναυτεργατών.

Τελειώνω µε το εξής: Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας στη-
ρίζει όλα τα χρόνια τον αγώνα των ναυτεργατών και τον αγώνα
που θα οργανωθεί στις 31 Μαΐου ενάντια στην απελευθέρωση
της κρουαζιέρας και της ακτοπλοΐας, ενάντια στην επίθεση της
Κυβέρνησης κατά του συνόλου των δικαιωµάτων. Θέλουµε να
θέσουµε το εξής ζήτηµα: Εάν η Κυβέρνηση επιλέξει το δρόµο
της καταστολής θα έχει εγκληµατικές ευθύνες. Να ξέρει ότι δύο
φορές ο αγώνας των ναυτεργατών «κουρέλιασε» την πολιτική
επιστράτευση τόσο επί ΠΑΣΟΚ, όσο και επί Νέας ∆ηµοκρατίας.
Και από αυτήν τη σκοπιά, νοµίζουµε ότι οι ναυτεργάτες θα υπε-
ρασπιστούν µε κάθε τρόπο τα συµφέροντα και τα δικαιώµατά
τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρίνο.
Παρακαλείται η κ. Κατσέλη να δευτερολογήσει.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, µπορώ να σας διαβε-
βαιώσω ότι δεν υπάρχει καµµία αντιπαλότητα, καµµία εχθρότητα
µε τους ναυτεργάτες. Αυτό που υπάρχει είναι µία βασική αντί-
θεση µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας για το ποιος προα-
σπίζει και πώς καλύτερα προασπίζονται τα συµφέροντά τους.
∆εν είναι προάσπιση συµφερόντων των ναυτεργατών να κλεί-
νουµε το θαλάσσιο τουρισµό και να µην υπάρχει θαλάσσιος του-
ρισµός στη χώρα µας.

Θα σας πω κάποια νούµερα, τα οποία πρέπει να τα ξέρετε και
θα έλεγα πραγµατικά να τα συζητήσετε. Σύµφωνα µε όλες τις
προβλέψεις, τα επόµενα δύο χρόνια, η κρουαζιέρα µε προορι-
σµό τη Μεσόγειο θα αποτελέσει παγκοσµίως πρώτη επιλογή, ξε-
περνώντας εδώ και µισό αιώνα την κυριαρχία της κρουαζιέρας µε
προορισµό την Καραϊβική.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Τι σηµαίνει αυτό για τους ναυτεργάτες;
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Θα σας πω ακριβώς για τους ναυτεργά-
τες, αν δεν καταλαβαίνετε τι σηµαίνει.

Ο κλάδος της κρουαζιέρας –εκεί, αν δεν κάνω λάθος, απα-
σχολούνται και οι ναυτεργάτες- αναπτύσσεται ταχύτερα από τον
κλάδο του γενικού τουρισµού. Τα τελευταία χρόνια είναι 12%.
Θέλουµε ή δεν θέλουµε η Ελλάδα να έχει θαλάσσια κρουαζιέρα;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Κάνετε λάθος. ∆εν απασχολούνται όλοι
εκεί.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): Με συγχωρείτε. Να σας πω τι έχετε κα-
ταφέρει µε την πολιτική σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Τους έχουν σαν δουλάκια.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Και οι Φιλιππινέζοι και οι Ινδοί είναι άν-

θρωποι και δικαιούνται να εργαστούν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ασφαλώς, αλλά µε δικαιώµατα, όχι σαν

σκλαβάκια.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Αλλού να τα λέτε αυτά.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Αγαπητοί συνάδελφοι, µπορώ να ολο-
κληρώσω για να γίνει ακόµη πιο εµφανές το παράδοξο και το
οξύµωρο της θέσης σας;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριοι συ-
νάδελφοι, αφήστε την κυρία Υπουργό να απαντήσει.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
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τητας και Ναυτιλίας): Στην Ελλάδα λόγω του καµποτάζ, το 2008
επιβιβάστηκε µόνο το 6,5% των επιβατών κρουαζιέρας, ενώ στην
Ιταλία το 40%. Από το σύνολο των άµεσων δαπανών κρουαζιέ-
ρας, η Ιταλία εισέπραξε 31%, ενώ η Ελλάδα µόνο 3,3%.

Αυτό σηµαίνει λιγότερες δαπάνες, λιγότερο συνάλλαγµα στη
χώρα, λιγότερη απασχόληση για τον τουρισµό και για τους µι-
κρούς επαγγελµατίες –οι οποίοι στο σύνολό τους τόσο στην
Αθήνα και τον Πειραιά, όσο και στα νησιά- θέλουν την κρουα-
ζιέρα, λιγότερες θέσεις εργασίας. ∆ιότι, αγαπητέ συνάδελφε, αν
θέλουµε θέσεις εργασίας, αν θέλουµε ασφάλεια, δεν πρέπει να
σκοτώσουµε την κότα που παράγει τα αυγά. Πού θα βρουν ερ-
γασία οι ναυτεργάτες, αν σκοτώσεις έναν ολόκληρο κλάδο, έτσι
όπως το έχουµε καταφέρει να το κάνουµε στον τόπο µας; Και µι-
λάµε για έναν τόπο ο οποίος είναι προικισµένος από µία θά-
λασσα, από ένα περιβάλλον, από µία νησιωτική Ελλάδα, για να
αναπτύξει αυτόν τον κλάδο.

Είναι µία τελείως στρεβλή τοποθέτηση, η οποία δυστυχώς
συγχέεται µε την προάσπιση δικαιωµάτων. Βεβαίως πρέπει να
προασπίσουµε τα δικαιώµατα στην ασφάλεια. Βεβαίως σύγ-
χρονα δικαιώµατα εργασίας πρέπει να προασπιστούν και προα-
σπίζονται όπως σε όλους τους κλάδους. Γιατί ιδιαίτερο
καθεστώς για το θαλάσσιο τουρισµό; Το ίδιο που λέτε για τα ερ-
γασιακά δικαιώµατα για την ασφάλεια, κ.λπ., ισχύει για όλους
τους κλάδους της οικονοµίας. Γιατί µόνο στο θαλάσσιο τουρι-
σµό;

Είναι µία στρεβλή τοποθέτηση η οποία οδηγεί σε αφαίµαξη και
όχι σε αύξηση θέσεων εργασίας και, δυστυχώς, παραπλανεί τους
ναυτεργάτες και τους εργαζόµενους, οι οποίοι έχουν κάθε λόγο
να στηρίξουν την πολιτική ανάπτυξης της θαλάσσιας κρουαζιέ-
ρας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Κατσέλη.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Όλα αυτά που λέτε έχουν δοκιµαστεί,
κυρία Υπουργέ. Έχουν χρεοκοπήσει αυτά που λέτε.

ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας): ∆υστυχώς δεν έχουν δοκιµαστεί. Γι’ αυτό
δεν έχουµε ούτε ένα ελληνικό πλοίο στο χώρο της κρουαζιέρας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Το 2010, το δουλεµπόριο είναι ντροπή!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Μαρίνο, σας πα-

ρακαλώ. Έληξε η συζήτηση. Απάντησε η Υπουργός.
Κύριοι συνάδελφοι, πριν εισέλθουµε στη συζήτησης της επό-

µενης επίκαιρης ερώτησης, θα ήθελα να σας κάνω δύο ανακοι-
νώσεις.

Οι Υπουργοί Εξωτερικών, Οικονοµικών, Οικονοµίας, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας, Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων και Πολιτισµού και Τουρισµού κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµικής συνεργασίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυ-
βέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Κορέας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Κύριοι συνάδελφοι, ο συνάδελφος κ. ∆ηµήτριος Αβραµόπου-

λος, µε αίτησή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο Πε-
τσάλνικο αιτείται ολιγοήµερης άδειας απουσίας του στο
εξωτερικό µεταξύ ∆ευτέρας 24 Μαΐου 2010 και Πέµπτης 27
Μαΐου 2010, βάσει του άρθρου 76 του Κανονισµού της Βουλής,
ώστε να µεταβεί στην Κίνα για να συµµετάσχει στο Συνέδριο
Υψηλού Επιπέδου των Πολιτικών Κοµµάτων Κίνας-Ευρώπης ως
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στις επίκαιρες

ερωτήσεις πρώτου κύκλου και θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό
812/18-5-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Φωτεινή Πιπιλή προς τους Υπουργούς Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την κυ-
κλοφορία και τη στάθµευση δικύκλων, κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης της κυρίας συνα-

δέλφου έχει ως εξής:
«Η µεγάλη οικονοµική κρίση που µαστίζει τη χώρα µας, η επα-

κόλουθη εκτίναξη των τιµών των καυσίµων κίνησης σε συνδυα-
σµό µε τη µεγάλη κυκλοφοριακή συµφόρηση στο κέντρο των
ελληνικών µεγαλουπόλεων, µε αποκορύφωµα το εµπορικό κέ-
ντρο της Αθήνας, έχει σαν αποτέλεσµα τη στροφή το κόσµου
προς τη χρήση δικύκλων. Το µεγαλύτερο ποσοστό, µάλιστα, των
δικυκλιστών είναι εργαζόµενοι που µε αυτόν τον τρόπο προσπα-
θούν να εξυπηρετηθούν σε πόλεις απαγορευτικές για το αυτοκί-
νητο.

Το φαινόµενο αύξησης των δικύκλων ακολουθείται από ανε-
ξέλεγκτα προβλήµατα, κυρίως λόγω: α) της έλλειψης επαρκών
ειδικών χώρων στάθµευσης στο κέντρο των µεγαλουπόλεων, µε
αποτέλεσµα την «αντικοινωνική» στάθµευση σε πεζοδρόµια, πε-
ζόδροµους, διαβάσεις ΑΜΕΑ και άλλα εµποδίζοντας την απρό-
σκοπτη διέλευση πεζών, αµαξιδίων κ.λπ. β) της οδηγικής
συµπεριφοράς των δικυκλιστών, που συχνά µετατρέπουν τα πε-
ζοδρόµια σε δρόµους, προκαλώντας πλήθος ατυχηµάτων, ενώ
η επίρριψη ευθυνών για την κατάσταση µεταξύ δηµοτικής αστυ-
νοµίας και τροχαίας διογκώνει περαιτέρω το πρόβληµα.

Ερωτώνται οι Υπουργοί:
1. Ποια είναι τα σχέδιά σας για τη δηµιουργία µε νόµο και συ-

νευθύνη των δήµων επαρκών χώρων στάθµευσης δικύκλων;
2. Ποιες είναι οι κινήσεις στις οποίες θα προβείτε, ώστε οι

πάσης φύσεως αστυνοµικές αρχές να εφαρµόζουν χωρίς δικαι-
ολογίες και αλληλοκαλύψεις τις ισχύουσες διατάξεις;»

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής κ. Θάνος Μωραΐτης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρία Πιπιλή, επιτρέψτε µου να σας πω ότι µε την ερώτησή
σας νοµίζω πως περιγράφετε µε µια ρεπορταζιακή ακρίβεια τη
διαχρονική κατάσταση στους δρόµους των ελληνικών πόλεων.
Τα πράγµατα είναι ακριβώς έτσι. Περιγράψατε την εικόνα µιας
καθηµερινής ελληνικής τρέλας, την οποία βιώνουµε όλοι και στην
οποία όµως –ας µην κρυβόµαστε- συµµετέχουµε όλοι.

Πιστεύω ότι µε αφορµή την ερώτησή σας, θα ήταν χρήσιµο να
αναφέρω κάποια χαρακτηριστικά στοιχεία αυτής της εικόνας. Τα
δίκυκλα αντιπροσωπεύουν πια, στις ελληνικές πόλεις, ένα πολύ
µεγάλο ποσοστό στον κυκλοφοριακό φόρτο.

Όσο περίεργο κι αν σας φαίνεται, καµµιά υπηρεσία σήµερα
δεν γνωρίζει πόσα ακριβώς δίκυκλα κυκλοφορούν. Και ίσως ο πιο
σηµαντικός λόγος να είναι ότι δεν καταγράφονται τα δίκυκλα τα
οποία αποσύρονται σήµερα. Ωστόσο, αυτό που έχει σηµασία δεν
είναι τόσο ο απόλυτος αριθµός τους όσο η παρουσία τους στην
κυκλοφορία. Σε κεντρικούς δρόµους τα δίκυκλα αντιστοιχούν σε
πάνω από το µισό του συνολικού κυκλοφοριακού φόρτου.

Και, βέβαια, υπάρχει και το ελληνικό παράδοξο που είναι το
εξής: Αν και τα δίκυκλα κατακλύζουν τους δρόµους των ελληνι-
κών πόλεων, για την ελληνική νοµοθεσία είναι σαν να µην υπάρ-
χουν.

Ο Κώδικας Οδικής Κυκλοφορίας δεν έχει επαρκείς προβλέ-
ψεις γι’ αυτά. Το δίκυκλο το αντιµετωπίζει σαν αυτοκίνητο, ενώ η
κίνησή του έχει εντελώς διαφορετικά χαρακτηριστικά. Φυσικά
υπάρχει και το θέµα της οδηγικής εκπαίδευσης και παιδείας, ενώ
είναι κοινό µυστικό ότι για την απόκτηση άδειας οδήγησης, οι
υποψήφιοι οδηγοί δικύκλων εξετάζονται σε έναν τρόπο οδήγη-
σης που κανένας τους δεν θα ακολουθήσει στο δρόµο παίρνο-
ντας το δίπλωµα. Επίσης, οι δρόµοι µας έχουν σχεδιαστεί και
κατασκευαστεί χωρίς να λαµβάνεται υπ’ όψιν η ιδιαιτερότητα της
κίνησης του δικύκλου.

Και σ’ αυτό το σηµείο, θα µου επιτρέψετε να πω ότι µέχρι πρό-
σφατα το κράτος ήταν αυτό το οποίο έδειξε άτολµο –και αυτή
είναι η αλήθεια- στο να ασχοληθεί µε το δίκυκλο και να εγκατα-
στήσει έναν ουσιαστικό και διαρκή διάλογο µε τον κόσµο που το
αντιπροσωπεύει.

Όµως, οι ευθύνες δεν είναι µόνο εκεί. Πρέπει να δούµε τις ευ-
θύνες της αυτοδιοίκησης, πρέπει να δούµε τις ευθύνες των
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δήµων, πρέπει να δούµε πώς ο κάθε δήµος λύνει το µεγάλο πρό-
βληµα των δικυκλιστών.

Σας είπα και πριν ότι είναι χιλιάδες τα δίκυκλα τα οποία µπαί-
νουν κάθε µέρα ως νέα στην κυκλοφορία. ∆εν µπορούµε πλέον
να αντιµετωπίζουµε αυτό το µεγάλο πρόβληµα, αυτό το µεγάλο
θέµα, όπως το αντιµετωπίζαµε µέχρι σήµερα, δηλαδή σαν να µην
υπάρχει.

Ο κόσµος του δικύκλου εκπροσωπεί το σύνολο της κοινωνίας,
όλα τα επίπεδα εισοδήµατος, εκπαίδευσης, επαγγέλµατος, ένα
µεγάλο εύρος ηλικιών, αλλά και τα δύο φύλα.

Στο Υπουργείο Περιβάλλοντος είµαστε αποφασισµένοι να
προωθήσουµε πολιτικές για το δίκυκλο, για το αυτοκίνητο και συ-
νολικά για τη βιώσιµη κινητικότητα στις πόλεις µας, αλλά ιδιαί-
τερα στην Αθήνα.

Ξέρετε ότι και προσωπικά η Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Μπιρµπίλη έχει βάλει ένα µε-
γάλο στόχο, ο οποίος είναι η προώθηση της βιώσιµης
κινητικότητας. Ο προγραµµατισµός, ο σχεδιασµός γίνεται µε µε-
γάλη σοβαρότητα και προσοχή, γιατί σε καµµία περίπτωση δεν
θέλουµε να πειραµατιστούµε µε την καθηµερινότητα των πολι-
τών.

Πιστεύω ότι και στα δύο συναρµόδια Υπουργεία επικρατεί
αυτό το πνεύµα και αυτή η διάθεση και κινούνται σε παρόµοια
κατεύθυνση.

Από την πλευρά µας, η βούληση είναι ξεκάθαρη και αποτυπώ-
νεται σε όλες τις µελέτες ανάπλασης που εκπονούνται σήµερα
από το Υπουργείο µας, µιας και λαµβάνεται πάντα µέριµνα για
την πρόβλεψη και χώρων στάθµευσης δικύκλων.

Είναι µονόδροµος να αλλάξουµε την καθηµερινότητα των πό-
λεών µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μωραΐτη.
Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Φωτεινή Πιπιλή.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, το συγκεκριµένο θέµα

είναι από εκείνα για τα οποία δεν υπάρχει καµµία περίπτωση να
«ξεφύγουµε» σε πολιτικές ή κοµµατικές αντιπαλότητες, γιατί
πρόκειται για ένα πρόβληµα της καθηµερινότητας.

Επισηµαίνω και πάλι –και αυτό πρέπει να το προσέξουν τα συ-
ναρµόδια Υπουργεία- ότι εκτός από το δικαίωµα των πολιτών να
επιλέγουν το δίκυκλο για να κυκλοφορούν για επαγγελµατικούς
ή άλλους λόγους, υπάρχει τώρα και το µεγάλο πρόβληµα που
θα προκύψει -λόγω της αύξησης των τιµών των καυσίµων- και το
οποίο θα εκατονταπλασιαστεί ραγδαία.

Και νοµίζω ότι εκτός από τη γενική θετική βούληση των Υπουρ-
γείων, θα πρέπει άµεσα, δηλαδή µέχρι το Σεπτέµβρη, να υπάρ-
χει µία νοµολογία ή µία πρακτική που να ξεκαθαρίζει αφ’ ενός τις
υποχρεώσεις της πολιτείας προς τους κατόχους δικύκλων -γιατί
και αυτοί πληρώνουν φόρους- και αφ’ ετέρου να τονίσει, µε εγκύ-
κλιο και δεν ξέρω µε ποιά άλλη διαδικασία, στην Τοπική Αυτοδι-
οίκηση ότι δεν θα κάνει µόνο έργα προς προσπορισµό εσόδων.
∆ηλαδή, επιδεικνύεται µία κινητικότητα των δήµων, κυρίως εκεί
που επιβάλλει εισπρακτικά τέλη, δηλαδή για τη στάθµευση των
αυτοκινήτων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Για τα δίκυκλα –παρ’ ότι εγώ σας µιλάω και µε είκοσι χρόνια
εµπειρίας στο ∆ήµο Αθηναίων- κατ’ επανάληψη έλεγα, πριν διο-
γκωθεί το πρόβληµα ότι πρέπει να αφαιρούνται σιγά - σιγά θέ-
σεις στάθµευσης αυτοκινήτων, ώστε να εξυπηρετούνται οι
µοτοσυκλετιστές που είναι εργαζόµενοι. Πολλές φορές µε τα αυ-
τοκίνητα κατεβαίνουµε και για τα ψώνια µας στην Ερµού ή στο
Κολωνάκι, ενώ κάτι τέτοιο δεν συµβαίνει µε το µοτοσυκλετιστή.

Και, επίσης, χρειάζεται µία εγκύκλιος γιατί τα Υπουργεία κα-
θορίζουν την πολιτική του κράτους, µην το ξεχνάµε. Μπορεί να
είναι ανεξάρτητη ή ανεξέλεγκτη πολλές φορές η Τοπική Αυτοδι-
οίκηση, αλλά το Υπουργείο είναι αυτό που δίνει την κατεύθυνση.
Πρέπει να δώσουν στην Αστυνοµία και τη ∆ηµοτική Αστυνοµία
τέτοιου είδους εντολές, για να µην παρατηρείται το απαράδεκτο
παγκόσµιο φαινόµενο να κυκλοφορούν τα µηχανάκια, µε φόρα
κιόλας, πάνω στα πεζοδρόµια, να έχουν συµβεί ατυχήµατα, να

καταστρατηγείται το δικαίωµα του πεζού να κυκλοφορεί ανε-
µπόδιστα.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι αφού συµφωνείτε µε το σκεπτικό, είναι στο
χέρι των αρµόδιων Υπουργείων, βάζω και το Υπουργείο ∆ηµο-
σίας Τάξεως, αυτό το παραµύθι µεταξύ Τροχαίας που λένε: «∆εν
είναι δική µου αρµοδιότητα», µεταξύ ∆ηµοτικής Αστυνοµίας που
επίσης λένε : «∆εν είναι δική µου αρµοδιότητα» να τελειώνει. Και
να δώσετε εντολή στους δήµους, σε κάθε δρόµο των µεγαλου-
πόλεων να είναι υποχρεωµένοι να δηµιουργήσουν χώρους στάθ-
µευσης δωρεάν, για τους δικυκλιστές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ.
Θάνος Μωραΐτης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρία Πιπιλή, έχετε, πράγµατι, µία µεγάλη εµπειρία στο χώρο
της Αυτοδιοίκησης, έχετε µια διαδροµή. Το θέµα το παρουσιά-
σατε όπως ακριβώς έπρεπε, δεν είναι ένα θέµα το οποίο σηκώ-
νει κοµµατική αντιπαράθεση. Είναι ένα θέµα το οποίο µας
απασχολεί όλους. Πρέπει να πάρουµε πρωτοβουλίες και ακρι-
βώς αυτό σας είπα στην πρώτη µου απάντηση, αλλά δεν πρέπει
να παίξουµε όµως, µε τις πολιτικές και µε την καθηµερινότητα
των πολιτών. Πρέπει να είµαστε αρκετά προσεκτικοί.

Συµφωνώ µαζί σας, ότι τα Υπουργεία, είναι αυτά τα οποία κα-
θορίζουν και αποφασίζουν τις µεγάλες πολιτικές, αλλά θα πρέπει
να δούµε και το ρόλο της Αυτοδιοίκησης.

Τα στοιχεία, είναι ακριβώς όπως τα είπατε. Τα στοιχεία τα
οποία µας έρχονται και εµάς καθηµερινά, είναι πέρα από όποια
πρόβλεψη µπορεί να κάνει κάποιος. Κατά εκατοντάδες καθηµε-
ρινά, αγοράζονται νέα δίκυκλα και µπαίνουν στην κυκλοφορία.
Άρα, δεν µπορούµε να κλείνουµε τα µάτια σ’ αυτή τη νέα πραγ-
µατικότητα.

Μιλήσατε όµως και για κάποιες άλλες συµπεριφορές, θα τις
έλεγα εγώ. Κοιτάξτε, πέρα από τις πολιτικές, τις οποίες καλείται
να πάρει το δικό µας Υπουργείο και κάποια άλλα συναρµόδια
Υπουργεία, πέρα από τις παρεµβάσεις των δήµων θα πρέπει να
δούµε και µια µεγάλη ανατροπή στην οδηγική παιδεία των Ελ-
λήνων, όπως το παράδειγµα που φέρατε µε τα πεζοδρόµια και
όλα αυτά.

Πιστεύω ότι και ως λαός και ως κοινωνία θα πρέπει να αλλά-
ξουµε νοοτροπία. Εκεί έχει ευθύνη και το κράτος, στα νέα παιδιά
σήµερα για το πώς θα µπορέσει να περάσει το µήνυµα µιας νέας
οδηγικής παιδείας.

Εγώ κλείνω, λέγοντας και πάλι και επαναλαµβάνοντας, ότι για
εµάς, για το ΥΠΕΚΑ και για την Υπουργό, ο στόχος της βιώσιµης
κινητικότητας είναι ένας µεγάλος στόχος. Προσπαθούµε να τον
προωθήσουµε µε σύγχρονες πολιτικές, οι οποίες θα απαντούν
στα προβλήµατα τα οποία έχουν σήµερα οι µεγάλες πόλεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Κύριοι συνάδελφοι, η τρίτη µε αριθµό 814/18-5-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Γεωργίου Μαυρίκου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά
µε την άρνηση της Ελληνικής Πρεσβείας στη Νιγηρία να χορη-
γήσει βίζα σε ηγέτες του συνδικαλιστικού κινήµατος αυτής της
Χώρας, δεν θα συζητηθεί ύστερα από συνεννόηση που υπήρξε
ανάµεσα στον ερωτώντα βουλευτή και τον Υπουργό και διαγρά-
φεται.

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 810/51/18-5-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς τον
Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις προµήθειες του ∆ηµοσίου, δεν θα
συζητηθεί και διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 811/18-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την
καταβολή επιδότησης ενοικίου από τον Οργανισµό Εργατικής
Κατοικίας σε οικογένειες του Νοµού Ηρακλείου, δεν θα συζητη-
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θεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.
Η τρίτη µε αριθµό 817/18-5-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος–Αδώ-
νιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη,
σχετικά µε τη θέση του Υπουργείου για τις αντιδράσεις από συν-
δικαλιστικές οργανώσεις, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Τέλος, η τέταρτη µε αριθµό 816/18-5-2010 επίκαιρη ερώτηση

του Ζ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
επαναλειτουργία του Σώµατος Μηχανών του ΕΚΑΒ, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος της κυρίας Υπουργού και διαγράφεται.

Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
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νάδελφοι, εισερχόµεθα στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ

Ειδική συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής, µε αφορµή
τον εορτασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της Θάλασσας, αφιερω-
µένη στη θάλασσα και τη ναυτιλία.

Το λόγο θα λάβουν ο Πρόεδρος της Βουλής, οι Κοινοβουλευ-
τικοί Εκπρόσωποι των κοµµάτων και Εκπρόσωπος της Κυβέρνη-
σης για τρία λεπτά ο καθένας, όπως συµφωνήσαµε χθες στη
∆ιάσκεψη των Προέδρων.

Κατά τη συζήτηση σε αυτή την ειδική ηµερήσια διάταξη, ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας, κ. Σπυρίδων Χαλβατζής, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο το Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Γεώργιο Μαρίνο και ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Αλέξης
Τσίπρας, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο το Βουλευτή κ.
Θεόδωρο ∆ρίτσα.

Κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή ειδική συνεδρίαση είναι αφιε-
ρωµένη, όπως είπα, στη θάλασσα και τη ναυτιλία, δύο έννοιες
άρρηκτα συνυφασµένες µε τη χώρα µας, την κουλτούρα µας, την
οικονοµία µας, αλλά και µε τα ίδια τα βιώµατα, τις συνήθειες και
την ιστορία µας.

Η 20η Μαΐου ήδη από το 2008 µε απόφαση του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου, της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και του Συµβουλίου
της Ευρώπης, ανακηρύχθηκε Ευρωπαϊκή Ηµέρα Θάλασσας και
Ναυτιλίας, γεγονός που υπογραµµίζει τη σηµασία που αποδίδε-
ται από τα θεσµικά ευρωπαϊκά όργανα στον τοµέα της θαλάσ-
σιας πολιτικής, της αλιείας και της ναυτιλίας. Η συµβολική αυτή
διακήρυξη αναγνωρίζει τον καθοριστικό ρόλο που διαδραµατίζει
η θάλασσα στην ευηµερία και στον εθνικό πλούτο. Επιβεβαιώνει
την κοινή πεποίθηση των εταίρων µας και το ευρωπαϊκό όραµα
της διασφάλισης και περαιτέρω ανάπτυξης µιας ενιαίας, ολο-
κληρωµένης θαλάσσιας πολιτικής, που αντιµετωπίζει συστηµα-
τικά και µεθοδικά ζητήµατα σχετικά µε το θαλάσσιο περιβάλλον
και τη ναυτιλία.

Τα περισσότερα ευρωπαϊκά κράτη, τα κράτη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης δηλαδή –είκοσι δύο από τα είκοσι επτά- βρέχονται από
θάλασσα. Το 40% του εµπορίου αγαθών µεταξύ των κρατών-
µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και το 90% του εµπορίου
µε τρίτα κράτη πραγµατοποιείται διά θαλάσσης. Το 41% του πα-
γκόσµιου στόλου ανήκει σε ευρωπαϊκές εταιρείες. Επιπλέον,
πολλά παράκτια κράτη, ανάµεσα στα οποία ιδιαίτερα η Ελλάδα,
συνιστούν τα γεωγραφικά σύνορα, τους συνοριοφύλακες, δη-
λαδή, της Ευρώπης.

Σε εθνικό επίπεδο η σηµασία µιας ηµέρας που τιµά τη θά-
λασσα και τη ναυτιλία είναι ιδιαίτερα σηµαντική, είναι πολύ µε-
γάλη. Αναδεικνύει τη µεγάλη ναυτική κληρονοµιά µας, η οποία
ξεκινάει ήδη από τους αρχαίους χρόνους. Η ναυτική παράδοση
της Ελλάδας βρίσκει τις ρίζες της βαθιά στο χρόνο, τότε που η
ιστορία συναντά το µύθο. Εξάλλου, επιβεβαιώνει τη σηµερινή
κραταιά θέση της ναυτιλίας µας σε παγκόσµιο επίπεδο. Προσ-
διορίζοντας ακροθιγώς τη δυναµική της χώρας µας, µπορούµε
να σταθούµε στα παρακάτω βασικά σηµεία:

Κατ’ αρχάς, επισηµαίνω ότι η χώρα µας αποτελεί ένα παρά-
κτιο αρχιπελαγικό κράτος, µε µια ακτογραµµή δεκαέξι χιλιάδων
χιλιοµέτρων, µε πολύµορφα νησιωτικά συµπλέγµατα, που προσ-
δίδουν µία ιδιαιτερότητα, µία µοναδικότητα, θα έλεγε κανείς.

Σηµειωτέον ότι η ελληνική ακτογραµµή είναι ίση µε παραπάνω
από το µισό της αφρικανικής περιµέτρου. Και είναι µεγαλύτερη
η ελληνική ακτογραµµή της υπόλοιπης µεσογειακής Ευρώπης,
ολόκληρης της µεσογειακής Ευρώπης. Το µέγεθος της ακτο-
γραµµής µας, η ποικιλία των νησιωτικών όγκων, τα αποθέµατα
φυσικής οµορφιάς προσφέρουν απεριόριστες δυνατότητες για
ναυτική και τουριστική επιχειρηµατική δραστηριότητα.

Παραδοσιακά ναυτιλιακό κράτος η χώρα µας, έχει στο δυνα-
µικό του το 50% του εµπορικού στόλου της Ευρώπης και το 17%
του παγκόσµιου στόλου. Βρίσκεται, εποµένως, ανάµεσα στις
πρώτες ναυτιλιακές δυνάµεις, υπερδυνάµεις θα έλεγε κανείς,
ενώ το λιµάνι του Πειραιά αποτελεί ευρωπαϊκή λιµενική βάση,

προσελκύοντας το παγκόσµιο ναυτιλιακό ενδιαφέρον.
Αποτελεί βασικό πυλώνα της οικονοµίας µας, συµµετέχοντας

ενεργά στην τόνωσή της. Με σηµαντικές εισροές ναυτιλιακού συ-
ναλλάγµατος συνεισφέρει θετικά στη διαµόρφωση του ισοζυγίου
εξωτερικών συναλλαγών της χώρας. Το συνεχώς µεταβαλλόµενο
ανταγωνιστικό περιβάλλον, η ταχύτητα των εξελίξεων, η εφαρ-
µογή της ευρωπαϊκής θαλάσσιας στρατηγικής και η διεθνής απε-
λευθέρωση της ακτοπλοΐας καθιστούν αναγκαίο το συντονισµό
της πολιτείας, της ναυτεργασίας και του ελληνικού εφοπλισµού.

Η ηµέρα για τη θάλασσα και τη ναυτιλία δεν αποσκοπεί, όµως,
µόνο στην ανάδειξη της θετικής πλευράς των πραγµάτων. Η
ηµέρα αυτή δίνει το έρεισµα και την αφορµή για την πληροφό-
ρηση, τη συζήτηση και τη διαπραγµάτευση ζητηµάτων, όπως
είναι η αειφόρος ανάπτυξη, η δηµιουργία θέσεων εργασίας, η
προσέλκυση επενδύσεων, αλλά και η αντιµετώπιση των σύγχρο-
νων προκλήσεων και πάνω απ’ όλα των περιβαλλοντικών κινδύ-
νων. Μείζον ζήτηµα συνιστά η προστασία του περιβάλλοντος από
την οικολογική καταστροφή, που προκαλούν η κλιµατική αλλαγή,
η παράνοµη αλιεία, αλλά και αλόγιστη εκµετάλλευση του θα-
λάσσιου και τουριστικού περιβάλλοντος.

Κύριοι συνάδελφοι, οι αρχαίοι ελληνικοί πολιτισµοί στηρίχτη-
καν στη ναυτιλία και στη θάλασσα και µεγαλούργησαν όχι µόνο
σε επίπεδο ύλης, αλλά και στο επίπεδο του πνεύµατος. Το λίκνο
της δηµοκρατίας, άλλωστε, η Αθήνα, υπήρξε ναυτική δύναµη
που άνοιξε τους ορίζοντές της προς τον κόσµο και χάραξε νέους
θαλάσσιους δρόµους και νέους δρόµους στην παγκόσµια σκέψη,
µεταλαµπαδεύοντας τη σοφία και τη δηµοκρατία, την τέχνη σε
όλο τον κόσµο.

Η θάλασσα αποτέλεσε διαχρονικά πηγή έµπνευσης για τη
χώρα µας, πηγή έµπνευσης για ταξίδια, κατακτήσεις και για ένα
άνοιγµα προς όλο τον άλλο κόσµο. Και σήµερα η θάλασσα
εµπλουτίζει και εµπνέει τον πολιτισµό µας µε το χρώµα των νη-
σιών, της θάλασσας, του φωτός, της αισιοδοξίας, της εξωστρέ-
φειας και της απαράµιλλης ελληνικής φιλοξενίας.

Έχουµε χρέος να εκµεταλλευθούµε και να αξιοποιήσουµε
αυτό το δώρο της γεωπολιτικής µας θέσης και τη ναυτική µας
κληρονοµιά, να φροντίσουµε να µη µείνουµε πίσω, αλλά να ει-
σάγουµε τις καινοτοµίες, τις ιδέες που θα µας κρατήσουν στην
πρώτη γραµµή και της ναυτιλίας και του τουρισµού. Έχουµε
χρέος να παραµείνουµε πρωτοπόροι ενάντια και µέσα σ’ αυτή
την κρίση και να παλέψουµε για το στοίχηµα της νίκης, µέσω του
πιο ισχυρού µας όπλου, της θάλασσας, για το καλό του τόπου
µας και για το καλό των σηµερινών, αλλά και των µελλοντικών
γενεών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ, κ. Πέτρος Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Από του Βήµατος, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Όπως, θέλετε, κύριε

Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Προτιµώ από του Βήµατος για συγκε-

κριµένο λόγο και θα το πρότεινα για όλους.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι, βεβαίως και από

του Βήµατος µπορείτε. Άλλωστε, και σκηνικά -αν θέλετε- είναι
προτιµότερο, αλλά και για τον οµιλητή υπάρχει µεγαλύτερη
άνεση από του Βήµατος.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εγκα-
θίδρυση της ηµέρας της θάλασσας ήταν µια πρωτοβουλία της
Ευρωβουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ρόδη Κράτσα, η οποία
υποστηρίχθηκε απ’ όλες τις οµάδες στην Ευρωβουλή, έτσι ώστε
να υπάρξει αυτή η επετειακή, τρόπον τινά, αναφορά ως κοινή δε-
σµευτική στάση όλων των εταίρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Συνήθως, δικαίως έχουµε επιφυλάξεις σε ό,τι είναι επετειακό.
∆ιότι ό,τι έχει αξία, δεν µπορεί να γιορτάζεται µια φορά το χρόνο,
πρέπει να είναι διαρκές και σταθερό υπόβαθρο των στάσεων
ζωής και των καθηµερινών συµπεριφορών. ∆ηλαδή, χρειάζεται
η «ηµέρα κατά του ρατσισµού»; Πρέπει να είσαι διαρκώς επι-
στρατευµένος κατά της ξενοφοβίας, κατά του ρατσισµού.

Όµως αν έχει ένα νόηµα η επέτειος, είναι για να την µετατρέ-
πουµε σε εµπέδωση της αξίας µιας σταθερής ως προς το περιε-
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χόµενό της στάσης. Και επειδή η θάλασσα είναι η γεννήτωρ της
ζωής και επειδή σήµερα που έχουµε συνειδητοποιήσει την πα-
γκόσµια συνθήκη της κλιµατικής αλλαγής, σηµειώνω ότι πρό-
σφατα, σε ένα εξαίρετο σύγγραµµα για τη φύση των ωκεανών,
διαπίστωσα το εξής παράδοξο: Η ανθρωπότητα επιστηµονικά
γνωρίζει περισσότερα για το διάστηµα, από ό,τι γνωρίζει για τη
θάλασσα του πλανήτη µας. Αυτό που µας θρέφει, αυτό που µας
προσδιορίζει, αυτό που καθορίζει τη ζωή µας στον πλανήτη µας
είναι πιο άγνωστο επιστηµονικά γιατί έχουν κατατεθεί µεγαλύ-
τερα κονδύλια, έχουν κατευθυνθεί περισσότερες επιστηµονικές
έρευνες για το τι συµβαίνει στο διάστηµα, παρά για το τι συµ-
βαίνει σε αυτό που προσδιορίζει τη ζωή του πλανήτη, που είναι
η θάλασσά του. Και αν αυτό είναι η παγκόσµια συνθήκη, κατά
µείζονα λόγο ας σκεφτούµε τα όσα ανάφερε ο Πρόεδρος της
Βουλής για µια χώρα όπως η δική µας που είναι κατ’ εξοχήν ταυ-
τισµένη µε τη θάλασσα.

Θα κάνω δύο αναφορές, κύριε Πρόεδρε, κυρίως, γιατί το θέµα
των νησιωτικών πολιτικών και των πολιτικών θάλασσας θα το
αναπτύξει η Υπουργός κ. Κατσέλη.

Αν αξίζει για µας τους Έλληνες να ασχοληθούµε µε τη θά-
λασσα, είναι για δύο λόγους: Πρώτον, γιατί η µεγάλη µας κλη-
ρονοµιά, η κλασική κληρονοµιά, η αρχαία Ελλάδα, για την οποία
τόσο σεµνυνόµαστε, στην πραγµατικότητα, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, είναι γέννηµα της θαλάσσιας φύσης του Ελληνισµού. Υπήρ-
ξαν πριν µεγάλοι πολιτισµοί, όπως ο Αιγυπτιακός, ο Σουµεριακός,
ο Ασσυροβαβυλωνιακός, που ήταν εδρασµένοι στη γη, στην
αγροτική παραγωγή, που καθιστά τον άνθρωπο δέσµιο του κύ-
κλου της φύσης, ενός σταθερού κύκλου, που προδιορίζεται
κάθε φορά από τα φυσικά φαινόµενα, στατικά. Και έτσι αυτοί οι
µεγάλοι πολιτισµοί έφτασαν σε ένα όριο που δεν µπόρεσαν να το
ξεπεράσουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ήταν αυτή η στατικότητα που δεν τους επέτρεψε να προχω-

ρήσουν εκεί που προχώρησαν οι αρχαίοι Έλληνες, ακριβώς γιατί
αναδείχθηκαν σε ναυτικό έθνος. Η θάλασσα από τη φύση της
είναι η άρση της στασιµότητας, είναι η κίνηση, είναι η διαλεκτική.
Η θάλασσα δεν είναι ποτέ η ίδια. Αλλάζει σταθερά και υποχρεώ-
νει τον άνθρωπο να είναι πρωτοβουλιακά ενεργός για να την τι-
θασεύσει, να συνυπάρξει µαζί της. Αλλά ταυτόχρονα, όπως
επεσήµανε ήδη ο Όµηρος, ταξιδεύοντας οι Έλληνες εµπορευό-
µενοι πολλών ανθρώπων άστεα και νόον έγνω. Συνέκριναν, µά-
θαιναν και αυτό οδήγησε στην γέννηση του αστικού φαινοµένου,
δηλαδή να σπάσουν όλα τα δεσµά της απολυταρχίας και να ιδρύ-
σουν τη δηµοκρατία, στηριγµένη στο ελεύθερο φρόνηµα που η
θάλασσα άνοιξε στον αρχαίο ελληνικό κόσµο.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, σαν συµβολή στη µέρα της θά-
λασσας, υπογραµµίζω ότι και το νέο ελληνικό έθνος οφείλει την
υπόστασή του στη θάλασσα. Η Επανάσταση του 1821 δεν θα
ήταν δυνατή, αν οι Έλληνες δεν έσπαγαν τα δεσµά της τουρκο-
κρατίας µε τις παροικίες, µε τη θαλάσσια δύναµή τους, µε τη δη-
µιουργία αυτής της εµποροναυτικής δυναµικής που έφερε πάλι
τα φώτα, έφερε την αναβίωση και της αρχαίας ελληνικής παρά-
δοσης και των µεγάλων ιδεών του ∆ιαφωτισµού, αλλά βρήκε και
το ανθρώπινο δυναµικό στις «συντροφίες» των καπεταναίων.
Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Μιαούλης, ο Τσαµαδός, ο
Σαχτούρης, ο Κανάρης, όλοι οι ναυτικοί ήρωες του 1821, δεν
ήταν «εφοπλιστές», όπως λένε πολλοί σήµερα, τους τότε καρα-
βοκύρηδες. Η δοµή ήταν η «συντροφία». Κάθε καράβι είχε συνε-
ταιριστική δοµή και ήταν ταυτόχρονα έµποροι, πολεµιστές και
σύντροφοι, έδεναν κοινότητα, έφτιαχναν οµάδα, γι’ αυτό και ανα-
δείχτηκαν λαµπεροί πολεµιστές.

Άρα, κύριε Πρόεδρε, γι’ αυτό το ελληνικό έθνος, είτε αναφε-
ρόµαστε στην µεγάλη συµβολή της κλασικής αρχαιότητας είτε
αναφερόµαστε στο νέο ελληνικό έθνος όπως αναγεννήθηκε,
οφείλει την ύπαρξή του στη θάλασσα. Γι’ αυτό πρέπει τη θά-
λασσα να την τιµάµε, να τη σεβόµαστε µε την άσκηση πολιτικών
προστασίας περιβάλλοντος, µε την άσκηση ολοκληρωµένων νη-
σιωτικών πολιτικών, µε την άσκηση ναυτιλιακών πολιτικών, καθώς
η ναυτιλία αποτελεί, µαζί µε τον τουρισµό, το βαρύ βραχίονα της

ανάπτυξης της χώρας, απασχολεί το 4,5% του εργατικού δυνα-
µικού και διαθέτει απίστευτες δυνατότητες. Αξιοποιώντας τη θά-
λασσα µπορούµε να ξανακάνουµε την Ελλάδα αντάξια των
περιόδων της ιστορίας που µας έκαναν Έλληνες περήφανους
για την πατρίδα, αλλά και τη δικιά µας ανταπόκριση σε αυτή.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι ανακοινώνω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµό-
σιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και ∆ικαιοσύνης καταθέτει την
έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Απο-
κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Νέα αρχιτεκτο-
νική της αυτοδιοίκησης και της αποκεντρωµένης διοίκησης –
Πρόγραµµα Καλλικράτης».

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ο κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι εξαιρετικά σηµαντικό το γεγονός ότι το Ευρωπαϊκό Κοι-

νοβούλιο καθιέρωσε την 21η Μαΐου ως την Ευρωπαϊκή Ηµέρα
για τη Θάλασσα και τη Ναυτιλία, µια πρόταση της οποίας την
πρωτοβουλία είχε η Ευρωβουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας και
Αντιπρόεδρος του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, η κ. Ρόδη Κράτσα
και για αυτό θα πρέπει να την συγχαρούµε ιδιαιτέρως.

Επιπρόσθετα, θέλω να τονίσω ότι η 21η Μαΐου έχει ιδιαίτερη
σηµασία για την Ευρώπη, αφού όπως και εσείς επισηµάνατε µε
τα είκοσι δύο από τα είκοσι επτά κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης η θάλασσα είναι άρρηκτα συνδεµένη και µε την ιστορία,
αλλά και µε την οικονοµία τους. Βεβαίως, για τη χώρα µας η θά-
λασσα έχει µια ιδιαίτερη αξία και σηµασία και καθορίζει τόσο το
παρελθόν, όσο και το παρόν, αλλά κυρίως το µέλλον µας.

Χωρίς αµφιβολία, όπως τονίστηκε και από τους προλαλήσα-
ντες, η ναυτιλία µας είναι ένας από τους δύο βασικούς πυλώνες
της εθνικής µας οικονοµίας, αφού συνεισφέρει ανά έτος πάνω
από 18.000.000.000 ευρώ στο εθνικό µας εισόδηµα και εξασφα-
λίζει πάνω από διακόσιες χιλιάδες θέσεις εργασίας.

∆υστυχώς, όµως, στις µέρες µας λόγω, κυρίως, της ακατα-
νόητης και χωρίς σχεδιασµό και µελέτη διάλυσης του πρώην
Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολι-
τικής, ο χώρος της ναυτιλίας βρίσκεται σε αδιέξοδο, µε πλήρη
σύγχυση αρµοδιοτήτων, ανασφάλεια, αθρόες παραιτήσεις έµπει-
ρών στελεχών του Λιµενικού Σώµατος και όλα αυτά σε µια πε-
ρίοδο ιδιαίτερης οικονοµικής κρίσης όπου όλοι οφείλουµε και
κυρίως η χώρα µας να επενδύσει στα συγκριτικά της πλεονε-
κτήµατα.

Για αυτό, λοιπόν, πρέπει και οφείλουµε όλοι µας να δηµιουρ-
γήσουµε ένα σταθερό επιχειρηµατικό περιβάλλον, ένα περιβάλ-
λον στο οποίο θα µπορεί να αναπτυχθεί η ναυτιλία µας, µε ένα
σταθερό νοµοθετικό πλαίσιο που για δεκαετίες τώρα εξασφάλιζε
το πρώην Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας, το οποίο ήταν άρρη-
κτα συνδεδεµένο µε το Λιµενικό Σώµα, ένα βιώσιµο και λειτουρ-
γικό σχήµα.

Για την Νέα ∆ηµοκρατία οφείλω να σηµειώσω, αλλά και για
τον Πρόεδρο µας τον κ. Αντώνη Σαµαρά, η επανασύσταση του
Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας, αποτελεί µονόδροµο. Εκτός
των άλλων πρέπει να επενδύσουµε στην προσέλκυση νέων στο
ναυτικό επάγγελµα, καθώς και στην αναβάθµιση και επαναξιο-
λόγηση της ναυτικής εκπαίδευσης, κάτι που αποτελεί µια από τις
προτεραιότητες σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Θα πρέπει, επίσης, να επενδύσουµε – και θα συµφωνήσουµε
όλοι –στο θαλάσσιο τουρισµό και στην άρση του καµποτάζ στην
κρουαζιέρα. Άλλωστε αυτό ήταν µια από τις βασικές προεκλογι-
κές µας δεσµεύσεις, όµως, θα πρέπει να εξαντλήσουµε κάθε δυ-
νατή συµφωνία και διαβούλευση µε όλους τους εµπλεκόµενους
φορείς.

Επίσης, η χώρα µας οφείλει να επενδύσει και να αξιοποιήσει
τους λιµένες της, τις µαρίνες, να αξιοποιήσει το χρηµατοδοτικό
πρωτόκολλο των 3.000.000.000 ευρώ που κληροδοτήσαµε στη
νέα Κυβέρνηση, να αξιοποιήσει όλα τα χρηµατοδοτικά εργαλεία
-τα Σ∆ΙΤ και το ΕΣΠΑ- βελτιώνοντας τις λιµενικές µας υποδοµές.

Χαιρόµαστε που σήµερα, παρά τις προεκλογικές της εξαγγε-
λίες για διαπραγµάτευση της σύµβασης µε τη «COSCO», η Κυ-
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βέρνηση έρχεται και ουσιαστικά δικαιώνει την πολιτική επιλογή
της κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας για τη σύµβαση παρα-
χώρησης στο λιµάνι του Πειραιά. Μια καθ’ όλα διάφανη σύµ-
βαση, η οποία έγινε σεβόµενη το κοινοτικό και το εθνικό δίκαιο,
µια σύµβαση, η οποία θα φέρει σε επενδύσεις και σε εθνικό
πλούτο πάνω από 3.000.000.000 ευρώ, δηµιουργώντας παράλ-
ληλα χιλιάδες θέσεις εργασίας.

Με αφορµή, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, και τη σηµερινή µέρα, Ευ-
ρωπαϊκή Ηµέρα για τη Θάλασσα και τη Ναυτιλία και µπροστά στο
αδιέξοδο που αντιµετωπίζει η ελληνική εµπορική ναυτιλία, κα-
λούµε την Κυβέρνηση για µία ακόµα φορά να διορθώσει το
λάθος της και να επανασυστήσει το Υπουργείο Εµπορικής Ναυ-
τιλίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, µία πρόταση που
σαφώς βρίσκει σύµφωνους όλους τους φορείς της αγοράς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέ-
ριος Ροντούλης µάς γνωστοποιεί ότι στη σηµερινή συζήτηση µε
αφορµή τον εορτασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας Θάλασσας ορί-
ζεται ως οµιλητής ο Βουλευτής και ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής κ. Βαΐτσης Αποστολάτος.

Το λόγο τώρα έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεώργιος Μαρίνος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, επιτρέψτε µου να πω – και µε την πείρα αρ-

κετών χρόνων στα καράβια – ότι οι πανηγυρικοί λόγοι όσον
αφορά τους ναυτεργάτες είναι σε κάθετη αντίθεση µε την πραγ-
µατικότητα. Οι ναυτεργάτες, που ζουν µια πολύ σκληρή ζωή, πα-
ράγουν τον πλούτο, τον οποίο καρπώνονται οι εφοπλιστές που
έχουν στα χέρια τους τα καράβια. Αυτή είναι η πηγή του κακού.

Το ερώτηµα είναι συγκεκριµένο. Τι απέφερε η πολιτική των κυ-
βερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας όλα αυτά τα
χρόνια; Ο ελληνόκτητος στόλος, τα πλοία άνω των χιλίων κόρων
ολικής χωρητικότητας, έφτασαν το 2010 στα τρεις χιλιάδες εν-
νιακόσια ενενήντα έξι και διακόσια πενήντα οκτώ εκατοµµύρια
τόνους dead weight, νεκρού βάρους. Σε σχέση µε το 1990 τα
πλοία αυξήθηκαν κατά χίλια πεντακόσια εβδοµήντα και το τονάζ
κατά εκατόν εβδοµήντα πέντε εκατοµµύρια τόνους. Ο ελληνό-
κτητος στόλος αποτελεί περίπου το 14,9% του παγκόσµιου
τονάζ.

Οι εφοπλιστές έχτισαν όλα αυτά τα χρόνια εκατοντάδες πλοία
σε ξένα ναυπηγεία. Τα τελευταία χρόνια η κερδοφορία είναι πρω-
τοφανής. Μέχρι το 2008 οι ναύλοι σε ορισµένες κατηγορίες
πλοίων έφτασαν ακόµη και τα 150.000 δολάρια την ηµέρα. Ακόµη
και σήµερα που η καπιταλιστική κρίση επέδρασε αρνητικά στην
πορεία των ναύλων, υπάρχει κερδοφορία. Οι εφοπλιστές έχουν
δώσει παραγγελίες περίπου για οκτακόσια νεόκτιστα πλοία και
αγοράζουν, επίσης, πολλά πλοία από δεύτερο χέρι. Χορός δισε-
κατοµµυρίων δολαρίων.

Αυτή η κατάσταση είναι αποτέλεσµα της πολιτικής του ΠΑΣΟΚ
και της Νέας ∆ηµοκρατίας. Είναι αποτέλεσµα της κοινής ναυτι-
λιακής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της ταξικής φιλο-
εφοπλιστικής της στρατηγικής.

Κυρίες και κύριοι, οι ελληνικές κυβερνήσεις έδωσαν πρωτο-
φανή κίνητρα, προνόµια στο εφοπλιστικό κεφάλαιο. Επί της ου-
σίας έχουν απαλλάξει τους εφοπλιστές από τη φορολογία των
κερδών και των τεράστιων περιουσιακών τους στοιχείων.

Έχουν µειώσει τις οργανικές θέσεις. Εντατικοποιούν την ερ-
γασία, εκµεταλλεύονται και διώκουν µαζικά τους Έλληνες ναυ-
τεργάτες από τα καράβια, εκµεταλλεύονται µε όρους σκλαβιάς
τους ξένους ναυτεργάτες. Οι θέσεις εργασίας από πενήντα δύο
χιλιάδες περίπου το 1980, συρρικνώθηκαν κάτω από τις είκοσι
χιλιάδες. Ο κατώτερος µισθός παραµένει σήµερα, το 2010, στα
694 ευρώ, κάτω και από την εθνική γενική συλλογική σύµβαση
εργασίας και η κατώτερη σύνταξη του ΝΑΤ είναι στα 400 ευρώ.
Γιατί η ναυτεργατική πολιτική οδήγησε το έλλειµµα του ΝΑΤ
πάνω από το 1,2 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Η εκτίµηση χιλιάδων ναυτεργατών είναι ότι η απελευθέρωση
της ακτοπλοΐας και της κρουαζιέρας θα χειροτερέψει παραπέρα
την κατάσταση. Και νοµίζουµε ότι είναι σηµαντικό θέµα ότι εκτός

των άλλων η απελευθέρωση δηµιουργεί πρόβληµα κυριαρχικών
δικαιωµάτων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Οι ευθύνες – και αυτές τεκµηριώνονται µε ένα σωρό στοιχεία
– είναι µεγάλες. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας, κυρίες
και κύριοι, έχει ισχυρούς δεσµούς, έχει αγωνιστικούς, πολύχρο-
νους δεσµούς µε τους ναυτεργάτες, δεσµούς δοκιµασµένους
στο χρόνο.

Και αυτή η σχέση αναπτύσσεται κάθε µέρα, σε σύγκρουση µε
το εφοπλιστικό κεφάλαιο και την αντεργατική πολιτική του
ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας. Από την πολύχρονη πείρα
βγαίνουν ορισµένα ουσιαστικά συµπεράσµατα.

Όσο τα πλοία θα είναι στα χέρια των εφοπλιστών, όσο η ανά-
πτυξη της οικονοµίας και της ναυτιλίας θα έχει κριτήριο το κέρ-
δος, η ζωή των ναυτεργατών θα χειροτερεύει. Η ικανοποίηση των
αναγκών των εργατών της θάλασσας και των οικογενειών τους,
η ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών, η ουσιαστική προστασία του
περιβάλλοντος, η αντιµετώπιση των εργατικών ατυχηµάτων απαι-
τούν ριζικές αλλαγές, απαιτούν να περάσει ο πλούτος στα χέρια
αυτών που τον παράγουν, να γίνουν τα πλοία, τα µέσα παραγω-
γής, λαϊκή περιουσία.

Γι’ αυτό παλεύει το ΚΚΕ, δίνοντας το αγωνιστικό του παρόν
για κάθε πρόβληµα των ναυτεργατών, για κάθε πρόβληµα των
εργαζοµένων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-

θόδοξου Συναγερµού και ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ.
Βαΐτσης Αποστολάτος.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία Υπουργέ, που µας τιµάτε µε την παρουσία σας µία τέ-
τοια µέρα, νοµίζω ότι αυτοδικαίως –γιατί αυτόµατα µας έρχεται
στο νου όταν µιλάµε για τη ναυτιλία, για τη ναυτοσύνη– ο Πει-
ραιάς θα έπρεπε να ξεκινούσε τη µέρα αυτή και θα έπρεπε η
τάξη να αλλάζει, να είναι Πειραιώτης ο Βουλευτής ή η έδρα του
Πειραιά.

Το λέω αυτό, γιατί όταν ήµουν παιδί, θυµάµαι ότι οι µισοί συµ-
µαθητές µου πήγαιναν σε ναυτικές σχολές. Έγιναν καπεταναίοι,
µηχανικοί και όλοι αυτοί οι άνθρωποι τόνωσαν την ελληνική οι-
κονοµία και τίµησαν το όνοµα της Ελλάδας. Ήταν οι καλύτεροι
µαθητές και τα καλύτερα παιδιά στο σχολείο και στην παρέα.

Σήµερα όλες αυτές οι µικρές ιδιωτικές –θα µου επιτρέψετε να
πω- ναυτικές ακαδηµίες δεν υπάρχουν πια στην Ελλάδα. Υπάρ-
χουν, όµως, αυτές οι Ναυτικές Ακαδηµίες Εµπορικού Ναυτικού,
για τις οποίες θα πρέπει να κάνουµε πράγµατα περισσότερα µε
νέες υποδοµές, ολοκληρωµένο υλικοτεχνικό εξοπλισµό, µε εξει-
δικευµένο και έµπειρο διδακτικό προσωπικό.

Με µια τέτοια αναβαθµισµένη ναυτική κατάρτιση θα είναι σε
θέση να προσελκύσει νέα παιδιά και θα µπορέσει να διασφαλίσει
τις καλύτερες επαγγελµατικές προοπτικές και µια συνέχεια σε
αυτόν τον τοµέα, που ως έθνος ποντοπόρο οφείλουµε να συνε-
χίσουµε την καταγραφή που έχουµε µέσα στο DNA µας αυτής
της γνώσης της θάλασσας και της αγάπης του υγρού στοιχείου.

Εγώ ως Πειραιώτης γιατρός θα θυµίσω στην οµήγυρη των συ-
ναδέλφων αυτού του ιερού κοινοβουλευτικού χώρου ότι όλη η
ζωή έχει προέλθει από τη θάλασσα. Το ξέρουµε όλοι. Εµείς κο-
λυµπάµε µέσα σε ένα νερό, µέσα σε µια θάλασσα αγάπης µέχρι
να έρθουµε στη ζωή αυτή.

Θυµάµαι το πρώτο ποίηµα που µε συγκίνησε. Ήταν η «Μαρίνα
των Βράχων», του Οδυσσέα Ελύτη το «έχεις µια γεύση τρικυµίας
στα χείλη. Μα πού γύριζες; Οληµερίς στη σκληρή ρέµβη τις τρι-
κυµίες και τις θάλασσες εγύρευα».

Η θάλασσα για την Ελλάδα είναι –όχι έρωτας µονάχα- η ευµά-
ρεια, είναι η ευτυχία, ο πλούτος, είναι ό,τι καλό µας έχει δοθεί
µέχρι σήµερα και όχι µόνο από την Αθηναϊκή ∆ηµοκρατία αλλά
και πρωτύτερα, από τον Κυκλαδικό Πολιτισµό. Αν το δει σήµερα
κανείς από ψηλά, βλέπει ότι, πράγµατι, οι θεοί πρέπει να πετού-
σαν, να πατούσαν από νησί σε νησί από όλα αυτά τα κορφοβού-
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νια της Αιγηίδας, που κάποια στιγµή από γεωφυσικά παιχνίδια
βούλιαξε και έµειναν οι κορυφές, για να αποτελούν σήµερα,
πράγµατι, τη µεγαλύτερη ακτογραµµή που δεν έχει όµοιά της
άλλο κράτος στην Ευρώπη τουλάχιστον. Πράγµατι -όπως και ο
Πρόεδρος είπε- είµαστε ακόµη και έτσι, µεγαλύτεροι σε ακτο-
γραµµή από όλη την Ευρώπη και επαναλαµβάνω µεγαλύτεροι
από τη µισή ακτογραµµή της Αφρικής. Μιλάµε, δηλαδή, για µια
χώρα που κυριολεκτικά κολυµπάει µέσα σε µια θάλασσα, σε µια
θάλασσα, που µας υποχρέωσε και µας οδήγησε στην ανεξαρτη-
σία µας στα νεότερα χρόνια.

Τον καιρό του Περικλή η Αθηναϊκή ∆ηµοκρατία είχε τον Πει-
ραιά ως επίνειο. Ο Πειραιάς δεν ήταν άλλη πόλη, ήταν η συνέ-
χεια. Ο Πειραιάς ήταν ένα νησάκι που σιγά–σιγά µε τις
προσχώσεις από τα ποτάµια, τον Κηφισό κυρίως, έγινε µία πόλη
µε την πόλη που άνηκε, την Αθήνα. Όπου µεγαλουργήσαµε από
την Αθήνα, µε αυτά τα καράβια που είχε η Αθηναϊκή ∆ηµοκρατία
και όχι µόνο είναι γιατί φθάσαµε µε τα πλοία αυτά µέχρι τη Βα-
λένθια, τη Βαρκελώνη, τη Μασσαλία, τη Μαγιόρκα, το Γιβραλ-
τάρ, τις Στήλες του Ηρακλέους, αλλά και οι άλλοι ποντοπόροι
Έλληνες που βγήκαν από εκεί και από τον Ατλαντικό παραλία-
παραλία προς τον Βορρά έφθασαν στην Αγγλία τη σηµερινή, την
Ιρλανδία και βάλε. Και βρίσκουµε τη γλώσσα µας εκεί στους Κέλ-
τες, στους Γότθους, στους Βίκινγκς. Και ωστόσο δεν τα θυµό-
µαστε σήµερα και δεν τα λέµε. Έφτασε το ναυτικό επάγγελµα
να µην έχει το κλέος και το δέος που είχε.

Είµαι από αυτούς που πιστεύουν ότι µπορούµε να βρούµε και-
νούργιες θάλασσες, µπορούµε να έχουµε πλοία και οδούς. Θυ-
µάµαι το στίχο από τον Κωνσταντίνο Καβάφη που θα γιόρταζε
σήµερα, γιατί πάλι µε ένα στίχο θέλω να τελειώσω και να πω
«Πολλά τα καλοκαιρινά πρωινά να είναι που µε τι ευχαρίστηση,
µε τι χαρά θα µπαίνεις σε λιµένας πρωτοειδωµένους» έλεγε ο
ποιητής. Και έλεγε «να σταµατήσεις σ’εµπορεία φοινικικά και τας
καλές πραµάτειες να αποκτήσεις σε ντέφια και κοράλλια, κεχρι-
µπάρια και εβένους και ηδονικά µυρωδικά, όσο µπορείς πιο
άφθονα ηδονικά µυρωδικά» στην εποχή των Λαιστρυγόνων και
των Κυκλώπων που είναι η κρίση αυτή η παγκόσµια και ελληνική
στο ξεκίνηµα αυτού του νέου οικονοµικού πολέµου είναι η θά-
λασσα που µπορεί να µας δώσει πραγµατικά τη λύση. Είναι η θά-
λασσα που είναι η µάνα µας, που είναι στο στοιχείο µας, που δεν
τιθασεύεται, που δεν κατακτιέται. Μπορούµε να χορέψουµε µαζί
της αυτόν τον ερωτικό ελληνικό χορό που ξέρουµε µοναδικά και
να κατακτήσουµε ξανά τον κόσµο. Είναι η βασική µηχανή της οι-
κονοµίας µας πριν και από τον τουρισµό και είναι, κυρίως, ο του-
ρισµός αυτό το µοναδικό ελληνικό αρχιπέλαγος. Είναι η πατρίδα
των Θεών, η θάλασσα που έκανε την Ελλάδα πατρίδα τους και
δική µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αποστολάτο.

Για την ακρίβεια ο Καβάφης πλάθει λέξη και δεν λέει «πρωινά»,
λέει «πρωγιά». Το λέω για τη σχολαστικότητα του λόγου, για την
ακρίβεια του στίχου.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρος
∆ρίτσας, καλείται να λάβει το λόγο.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Όντως η Ευρωπαϊκή Ηµέρα της Θά-
λασσας καθιερώθηκε το 2008 µετά από πρωτοβουλία της κ. Κρά-
τσα και, πράγµατι, εκείνη τη χρονιά το µεν Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο προχώρησε σε µία διαδικασία έκδοσης ενός ψηφί-
σµατος για την «ολοκληρωµένη θαλάσσια πολιτική της Ευρω-
παϊκής Ένωσης», το δε ελληνικό Κοινοβούλιο µε εργώδη
προσπάθεια του τότε Προέδρου κ. Σιούφα είχε µία πολύ πιο συ-
στηµατική επιλογή στον εορτασµό αυτής της ηµέρας. Προηγή-
θηκε πολύωρη συνεδρίαση της αρµόδιας επιτροπής, όπου
εκπρόσωποι φορέων και ο πρόεδρος του IMO ήταν παρόντες, µί-
λησαν και εν συνεχεία παρουσία και όλων αυτών των φορέων η
Βουλή ασχολήθηκε για πάρα πολύ ώρα και όχι µε αυτές τις ολι-
γόλεπτες σηµερινές τοποθετήσεις.

Παρ’ όλα αυτά και τότε -ενώ προφανέστατα ήταν πολύ πιο
αναβαθµισµένη η αντιµετώπιση του ελληνικού Κοινοβουλίου την
ηµέρα αυτή- η προσέγγιση είχε ένα πανηγυρικό χαρακτήρα, ο

οποίος δικαιολογείτο και από το γεγονός ότι ήταν η πρώτη φορά.
Νοµίζω, όµως, κύριε Πρόεδρε, ότι εδώ υπάρχει µία ωρίµανση
µίας ανάγκης την οποία πρέπει µε την ευκαιρία της σηµερινής
συµβολικής συνεδρίασης να τη δούµε επί της ουσίας. Είναι ανα-
γκαίο οι αρµόδιες, οι συναρµόδιες ∆ιαρκείς Επιτροπές της Βου-
λής, η Επιτροπή Εµπορίου, η Επιτροπή Περιβάλλοντος, να έχουν
µία συστηµατική συζήτηση τουλάχιστον επί µερικούς µήνες πριν
από αυτήν τη συνεδρίαση, πριν από τη µέρα αυτή του Μαΐου,
που είναι η Ευρωπαϊκή Ηµέρα της Θάλασσας, όπου να επεξερ-
γάζονται ένα πόρισµα, ένα σχέδιο ψηφίσµατος για όλα αυτά τα
ζητήµατα της ναυτιλιακής πολιτικής, της προστασίας του περι-
βάλλοντος, του θαλασσινού περιβάλλοντος, της αλιείας, της ναυ-
τιλίας.

Και αυτή η επιτροπή να έχει µία διαρκή παρακολούθηση των
εξελίξεων και της πορείας όλων αυτών των ανοικτών ζητηµάτων.
Θα ήταν πολύ χρήσιµο να καθιερώσουµε αυτήν την ηµέρα µία
ουσιαστική λειτουργία και όχι µία πανηγυρική µικρότερης ή µε-
γαλύτερης εµβέλειας, συµβολικού χαρακτήρα, λειτουργία του
Κοινοβουλίου.

Θέλω να πω ότι η θάλασσα είναι από τη µία µεριά διαρκώς
ανανεούµενος ζωογόνος παράγοντας φυσικής ισορροπίας του
πλανήτη. Και από αυτήν την άποψη είναι βασική παράµετρος για
την προστασία του περιβάλλοντος σε όλες τις πολιτικές που µπο-
ρεί να ασκηθούν και χρειάζεται να κερδίσουµε πολύ χαµένο έδα-
φος, γιατί και το θαλάσσιο περιβάλλον υφίσταται βαρύτατες
προσβολές κάθε είδους. ∆εν έχω το χρόνο να µπω σε λεπτοµέ-
ρειες.

Από την άλλη η θάλασσα είναι συνεκτικό φυσικό περιβάλλον
επικοινωνίας πολιτισµών, κοινωνιών και λαών. Και αυτό γίνεται
µε τις παραγωγικές δραστηριότητες, µε τις µεταφορές και µε
την ανάπτυξη των πολιτισµικών µηνυµάτων που αναπτύσσουν οι
θαλασσινοί λαοί. Ο ελληνικός λαός είναι θαλασσινός λαός. Και το
έχω πει πολλές φορές και επιµένω σ’ αυτό. ‘Ολες οι πολιτικές για
τη ναυτιλία που ασκούνται έχουν ως αποτέλεσµα µέσα στο διε-
θνές περιβάλλον και σε σχέση µε τις πολιτικές που επιλέγονται
από τις ελληνικές κυβερνήσεις, τη µείωση του αριθµού των Ελ-
λήνων ναυτικών. Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κυρία Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε; Αλλάζει η Ελλάδα,
αλλάζουν τα νησιά, αλλάζει ο Πειραιάς και αλλάζουν κοινωνικά,
πολιτισµικά, σε όλη αυτήν τη διάσταση. Και προς αυτήν την κα-
τεύθυνση δεν µπορούµε να µένουµε µε δείκτες και αριθµούς.
Είναι ένα πολύ ουσιώδες ζήτηµα.

Στο ρόλο αυτό της θάλασσας, ως φυσικού περιβάλλοντος επι-
κοινωνίας και το ρόλο που παίζουν οι µεταφορές σ’ αυτό, πρω-
ταρχικό ρόλο πρέπει να παίζουν οι άνθρωποι της θάλασσας και
δεν τον παίζουν. Όλες οι πολιτικές είναι σε βάρος των εργαζο-
µένων στη θάλασσα. Μακάρι να ίσχυε και σήµερα αυτή η πολύ
εύστοχη αναφορά που έκανε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Ευθυµίου, µόλις πριν: η «συνεργατική κοινό-
τητα», το πλοίο «συνεργατική κοινότητα». Εδώ δεν έχουµε πολι-
τικές που να ωθούν τα πράγµατα προς τα εκεί. Εχουµε πολιτικές
εντελώς διαφορετικές, το πλοίο φυλακή, το πλοίο κάτεργο –να
µη χρησιµοποιήσω βαρύτατες εκφράσεις- αυθαίρετων αποφά-
σεων, µε µόνο στόχο το κέρδος και τον ανταγωνισµό. Αυτό δεν
συγκροτεί ναυτική χώρα, ναυτιλιακή πολιτική, δεν συγκροτεί
πρόοδο, δεν συγκροτεί ανάπτυξη.

Και θέλω να κάνω δύο, τρεις επισηµάνσεις και να τελειώσω µε
αυτές, κύριε Πρόεδρε. Είναι χαρακτηριστικό σήµερα, ότι συζη-
τείται η άρση του καµποτάζ. Ένα προστατευτικό µέτρο ήταν το
καµποτάζ, προστατευτικό για τους ανθρώπους της ναυτικής ερ-
γασίας. ∆εν είναι τυχαίο ότι ο ένας στους είκοσι φορείς, όπως
ανέφερε η κυρία Υπουργός, απαντώντας πριν, αντέδρασε. Ποιος
ήταν ο ένας φορέας; Η ΠΝΟ και όλα τα ναυτεργατικά σωµατεία.
Από τη µία ο κόσµος των επιχειρήσεων και από την άλλη ο κό-
σµος της εργασίας. Τι θα σεβαστούµε σε αυτήν την επιλογή; ∆εν
θα µπούµε στο δίληµµα;

Και η επιτροπή που έχει επεξεργαστεί το πόρισµα, που κατέ-
θεσε η κυρία Υπουργός ήδη στα Πρακτικά, λέει χαρακτηριστικά
ότι δεν είχαµε το χρόνο, για να αξιολογήσουµε τη σχέση οφέ-
λους και κόστους από τα στοιχεία που µας δόθηκαν για να κα-
ταλήξουµε στην πρόταση άρσης του καµποτάζ.
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Και όµως καταλήγει στην πρόταση άρσης του καµποτάζ, ενώ
δηλώνει αυτό το περίεργο «δεν είχαµε το χρόνο να αξιολογή-
σουµε αν η χώρα µας όντως ωφελείται απ’ αυτό ή όχι».

∆εν θέλω να προχωρήσω σε πολλά άλλα ζητήµατα, όπως και
για την «COSCO», όπου ζητάει την επιστροφή ΦΠΑ -επιτέλους
να δούµε κάποια πράγµατα- και για τις νέες επενδύσεις, τι ση-
µαίνουν και ποιος είναι ο προγραµµατισµός του ελληνικού κρά-
τους.

Θα τελειώσω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε, και µόνο. Χωρίς απο-
κλεισµούς και πολέµους πρέπει να είναι οι θάλασσες, γιατί δυ-
στυχώς οι θάλασσες γίνονται και χώροι αποκλεισµών και
πολέµων. Αυτές τις µέρες η ανοιχτή θάλασσα επικοινωνίας, η
Μεσόγειος, πρέπει να δικαιώσει αυτήν την ιστορική πανάρχαια
υπόστασή της µε το ανοικτό ταξίδι της αποστολής που ξεκινάει
αυτές τις µέρες για την αποκλεισµένη Γάζα. Πρέπει να ευχη-
θούµε και να βοηθήσουµε όλοι αυτή η αποστολή να έχει ευτυ-
χές τέλος και να φτάσουν αυτά τα πλοία, που είναι µια διεθνής
κινητοποίηση, στο λιµάνι της Γάζας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

∆ρίτσα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες, τρεις εκ-
παιδευτικοί και οκτώ γονείς από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Περάµατος Ρεθύµνου Κρήτης.

Η Βουλή σας καλωσορίζει θερµά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Πριν δώσω το λόγο στην κυρία Υπουργό, θέλω να παρακα-
λέσω να κάνουµε δεκτή την παράκληση, αίτηση του πρώην Προ-
έδρου της Βουλής, κ. Σιούφα, για µια σύντοµη παρέµβαση στο
θέµα µας.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η σηµερινή συζήτηση

στην Εθνική Αντιπροσωπεία για την Ευρωπαϊκή Ηµέρα της Θά-
λασσας και της Ναυτιλίας, εκτιµώ ότι είναι µια αφορµή και µια
ευκαιρία να προσεγγίσουµε το παρόν και το µέλλον και της θά-
λασσας και της ναυτιλίας, αλλά και γενικότερα της ναυτικής οι-
κονοµίας, να προσεγγίσουµε τις ευκαιρίες και τις προοπτικές για
το µέλλον και ταυτόχρονα να αναδείξουµε ζητήµατα που αφο-
ρούν την ενδυνάµωση της νησιωτικής Ελλάδας, την ανάπτυξη
των παράκτιων περιοχών του τουρισµού, αλλά και της εµπορι-
κής ναυτιλίας.

Η καθιέρωση αυτής της ηµέρας µε απόφαση του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και την ίδια ώρα οι συζητήσεις σ’ όλα τα εθνικά
κοινοβούλια των είκοσι επτά κρατών-µελών δίνουν την αφορµή
για τις προσεγγίσεις που σας ανέφερα πριν και ταυτόχρονα ανα-
δεικνύονται σ’ ένα σύµβολο για κοινές ευρωπαϊκές και εθνικές
προσεγγίσεις γύρω από τα ζητήµατα αυτά, µε κυρίαρχο αναµφί-
βολα εκείνο το οποίο σχετίζεται µε την ποιότητα της ζωής και συ-
νεπώς την ποιότητα του περιβάλλοντος, την ποιότητα της
θάλασσας, σ’ αυτήν που γεννήθηκε η ζωή µας.

Πριν δυόµισι χιλιάδες χρόνια, ο Ξενοφών είχε πει «εκ της θα-
λάττης ήρτηται άπασα η σωτηρία». Αυτό που ελέχθη πριν δυόµισι
χιλιάδες χρόνια, έχει και σήµερα και διαχρονικά την αξία του,
γιατί σ’ αυτήν τη χώρα όπου θάλασσα, ναυτιλία και Ελλάδα είναι
απόλυτα ταυτισµένες έννοιες, πρέπει να τα δούµε ως εθνικής ση-
µασίας ζητήµατα και µε βαθιά σοφία να τα προστατεύσουµε, να
τα αναδείξουµε, αλλά και την ίδια ώρα να τα αναπτύξουµε ακόµα
περισσότερο. Είµαστε ναυτικός λαός.

Χθες που ήταν και η επίσηµη ηµεροµηνία εορτασµού της Ηµέ-
ρας της Θάλασσας και της Ναυτιλίας, επτάµισι χιλιάδες επιβά-
τες, που ήρθαν µε ξένα κρουαζιερόπλοια, δεν µπόρεσαν να
προσεγγίσουν τον Πειραιά και έβλεπαν από το κατάστρωµα τις

οµορφιές του Πειραιά, τις οµορφιές της Ελλάδας.
∆εν είχαµε τη δυνατότητα να τους φέρουµε, να κατεβούν να

δουν τον Πειραιά, να δουν την Αθήνα, να δουν την Ακρόπολη.
∆εν έγινε όµως το ίδιο στη Ρόδο, όπου ένα αντίστοιχο κρουα-

ζιερόπλοιο εκεί, µε την απόφαση όλων των Ροδίων, προσέγγισε
και άφησε αυτούς που προτίµησαν να κάνουν τις διακοπές τους,
να έρθουν να χαρούν τη θάλασσα, τα νησιά, να χαρούν την Ελ-
λάδα, τον πολιτισµό της και κατέβηκαν και τα είδαν. Και αυτό
πρέπει να µας κάνει όλους να προβληµατιστούµε σοβαρά για το
τι είδους µηνύµατα περνάµε. Γιατί ο τουρισµός και η ναυτιλία,
που αποτελούν τους βασικούς πυλώνες της οικονοµικής µας
ανάπτυξης, τι µέλλον µπορούν να έχουν, εάν δεν είµαστε απο-
φασισµένοι να τιµούµε και να σεβόµαστε εκείνους που διαλέγουν
την πατρίδα µας, να έρθουν εδώ όχι µόνο για να την επισκε-
φθούν, αλλά και για να επενδύσουν;

Και θα ήθελα να κλείσω µε το εξής, χωρίς αυτό, κυρία
Υπουργέ, να αναφέρεται προσωπικά σ’ εσάς. Η απόφαση του πε-
ρασµένου Οκτωβρίου, της Κυβέρνησης, να συγχωνεύσει το
Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας, όπως και το Υπουργείο Τουρι-
στικής Ανάπτυξης, µε τα δεδοµένα εκείνης της περιόδου, στην
προοπτική την οποία τότε έβλεπε η Κυβέρνηση, µπορεί να χρει-
άζονταν. Σήµερα όµως και τα δύο Υπουργεία πρέπει να τα ξανα-
δούµε από την αρχή, γιατί αυτά µπορούν να αποτελέσουν τις
«ατµοµηχανές» της ανάπτυξης σ’ αυτήν τη δύσκολη περίοδο.
Κάνω αυτήν την παραίνεση µόνο και µόνο για ένα λόγο: γιατί αν
δεν γίνουµε πιο αποτελεσµατικοί στον τρόπο που λειτουργεί επι-
τελικά το κράτος, για να κατευθύνει αυτές τις δύο κύριες δυνα-
τότητες και πηγές πλούτου που έχει η πατρίδα µας, τα πράγµατα
δεν θα είναι καθόλου εύκολα για κανέναν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Σι-
ούφα.

Κυρία Υπουργέ, θα σας παρακαλέσω να είστε ανεκτική και
απέναντί µου, γιατί θα ήταν άδικο να µην κατέθετα στη συζήτηση
µία γνώµη για την ηµέρα.

Η γνώµη µου είναι ότι οι απόψεις που διατυπώθηκαν και εξε-
φράσθησαν αποτελούν µία ενότητα λόγου για την θάλασσα, όχι
επετειακά µόνον, αλλά και για τη σχέση της χώρας µας, των πο-
λιτών µας µε τη θάλασσα και κατ’ επέκτασιν της Ευρώπης, µια
και είναι ευρωπαϊκή ηµέρα.

Τρία στοιχεία θέλω να εισφέρω στη συζήτηση, έστω κι αν είναι
ακαδηµαϊκά.

Στην ανάγνωση της ευρωπαϊκής Ιστορίας, των ευρωπαϊκών δε-
δοµένων, είναι καλό να πούµε, κατά πλεονασµόν έστω, ότι όλα
εκρίθησαν στο Μαραθώνα τότε, δυόµισι χιλιάδες χρόνια από σή-
µερα, στις Θερµοπύλες και στη Σαλαµίνα, για να διατυπώσει για
τη Σαλαµίνα ο «πατήρ της Ιστορίας» Ηρόδοτος το δόγµα «µέγα
το της θαλάσσης κράτος».

Θέλω να σηµειώσω, δεύτερον, ότι ο Κανάρης απαντά -ελέχθη
και από τον κ. Ευθυµίου, όχι αυτό ακριβώς, αλλά η ενότητα του
λόγου το περιλαµβάνει- στη συνέλευση των προκρίτων της
Ύδρας «τίποτα, αφέντες, δε φελά, µονάχα το καράβι», για να
εξακτινωθεί απ’ αυτήν τη φράση όλη η ναυτική δύναµη απελευ-
θερωτικών διαστάσεων του 1821.

Τρίτον, όλο τον 19ο αιώνα µέχρι και τις αρχές του 20ου ο ∆ού-
ναβης –κι αυτό πολλά σηµαίνει, δεν θα το αναλύσω- είχε µετα-
βληθεί σε ελληνικό ποτάµι, στο βαθµό που ένα ελληνικό
επώνυµο, κεφαλλονίτικης καταγωγής, είναι Ποταµιάνος. Και
αυτό δηλώνει τον δραστηριοποιούµενον ή σχεδόν τον ανήκοντα
στο ποτάµι ∆ούναβης. Αυτή είναι η αποκωδικοποίηση της σηµα-
σίας αυτού του ονόµατος, πάλι πολλά σηµαίνον.

Και καταλήγω µε την παρατήρηση για το σήµερα, για το χθες
και για το ες αεί, ότι και άλλοι λαοί και άλλες χώρες έχουν θά-
λασσα, αλλά δεν έχουν τα επιτεύγµατα τα ναυτικά, της ναυτο-
σύνης και του εφοπλισµού της Ελλάδος.

Αν θέλουµε να δούµε –ελέχθη σχεδόν σαν συνισταµένη όλων
των απόψεων- κυρία Υπουργέ, ποια είναι τα πρόσθετα στοιχεία
που κάνουν τη θάλασσα να είναι η πρώτη ύλη για τη µεγάλη
ακµή, θα δούµε ασφαλώς το ανθρώπινο στοιχείο, θα δούµε
ασφαλώς το εύτολµον, το οξυδερκές, το ευρηµατικόν, την εξοι-
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κείωσιν µε το επιχειρείν, την ίδια τη συνειδητοποίηση της αξίας
της συντροφίας ή συνεργατικότητας. Αυτό ελέχθη mot à mot
από τον κ. Ευθυµίου.

Εγώ, ροµαντικά σκεπτόµενος, αλλά –γιατί όχι;- και πολύ ρεα-
λιστικά, οραµατίζοµαι µια στιγµή, όπου η σχέση του επιχειρηµα-
τία µε τον εργαζόµενο, τον απλό εργάτη, το ναύτη, το µούτσο
θα έχει φθάσει στα ανώτατα ιδανικά και ιδεατά επίπεδα συνερ-
γατικότητας και έτσι νοµίζω θα είναι σαν να έχουµε χαλυβδώσει
την πίστη µας σε αυτήν τη συνείδηση για την αξία της ναυτοσύ-
νης στην Ελλάδα και το πώς η Ελλάδα µπορεί να κάνει τα µεγάλα
βήµατα στις ανοικτές θάλασσες ξανά.

Σας ευχαριστώ, γιατί µου δώσατε το δικαίωµα να εκφέρω και
εγώ τη γνώµη µου.

(Χειροκροτήµατα)
Παρακαλώ την κυρία Υπουργό να έχει το συµπερασµατικό

λόγο για όση διάρκεια χρόνου επιθυµεί.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, σήµερα γιορτάζουµε και είµαστε εδώ

να τιµήσουµε τη θάλασσα και τη ναυτιλία µας. Επιτρέψτε µου να
πω δυο λόγια για τους πρωτεργάτες αυτής της εορτάσιµης ηµέ-
ρας, προσθέτοντας κάποια στοιχεία που ίσως δεν είναι γνωστά
σε αυτούς που είναι έξω από τη ναυτιλιακή κοινότητα.

Ο σηµερινός εορτασµός ουσιαστικά αποτελεί αρχικά πρωτο-
βουλία του Ναυτικού Επιµελητηρίου Ελλάδος, µε στόχους φιλό-
δοξους αλλά εφικτούς, να αποτίσει φόρο τιµής στην ελληνική
εµπορική ναυτιλία, να κάνει ευρύτερα γνωστά στην ελληνική και
διεθνή κοινότητα τα παγκόσµια επιτεύγµατά της και να κινητο-
ποιήσει την ελληνική νεολαία για να ασχοληθεί µ’ ένα σύγχρονο
και καλά αµειβόµενο επάγγελµα.

Άλλωστε, ας µην ξεχνάµε ότι το 2010, όλο το 2010, έχει ανα-
κηρυχθεί ως «Έτος του Ναυτικού» από το ∆ιεθνή Ναυτιλιακό Ορ-
γανισµό, του οποίου προΐσταται ένας διαπρεπής Έλληνας ο κ.
Ευθύµιος Μητρόπουλος.

Το επόµενο βήµα για την καθιέρωση αυτής της ηµέρας ήταν
το 2006 να υπάρξει ο ετήσιος εορτασµός της Ηµέρας του Ελλη-
νικού Εµπορικού Ναυτικού και λίγο αργότερα, µε ενέργειες –
όπως ήδη ελέχθη- της Αντιπροέδρου του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου, της Ρόδης Κράτσα, η Ευρωπαϊκή Ένωση καθιέ-
ρωσε την 20η Μαΐου ως Ευρωπαϊκή Ηµέρα για τη Θάλασσα και
τη Ναυτιλία, µε κοινή απόφαση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου,
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και του Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Σκοπός της απόφασης αυτής είναι να υπενθυµίζεται στους πο-
λίτες της Ένωσης η σηµασία για την οικονοµική και κοινωνική
ανάπτυξη που έχουν όλοι οι κλάδοι της θάλασσας, καθώς και η
ανάγκη να προστατεύεται το θαλάσσιο περιβάλλον και να τιµά-
ται η ναυτική κληρονοµιά της Ευρώπης.

Αγαπητοί συνάδελφοι, για τη χώρα µας σήµερα η ρήση του
Ξενοφώντα, την οποία ήδη µνηµόνευσε ο τέως Πρόεδρος της
Βουλής «εκ της θαλάττης άπασα ήρτηται σωτηρία», είναι πιο επί-
καιρη από ποτέ, πρώτον, γιατί παρά την κρίση η ελληνόκτητη
ναυτιλία πρωταγωνιστεί στις παγκόσµιες θαλάσσιες µεταφορές
και αποτελεί παγκόσµιο και σηµαντικό παράγοντα στήριξης της
ίδιας της ελληνικής οικονοµίας.

Η ναυτιλία µας κατέχει σχεδόν το 15% του παγκόσµιου εµπο-
ρικού στόλου σε χωρητικότητα και το 8% των πλοίων που είναι
κατά µέσο όρο πολύ πιο µεγάλα και πολύ πιο σύγχρονα από αυτά
άλλων κρατών.

Οι Έλληνες πλοιοκτήτες παρά την κρίση επιστρέφουν, µετά
από δύο δύσκολα χρόνια, µε νέες δυνάµεις και νέα σχέδια ανα-
νέωσης του στόλου τους. Μέσα στο πρώτο τετράµηνο του 2010
έχουν επενδύσει περισσότερα από 2.000.000.000 δολάρια για
αγορά περίπου ενενήντα πλοίων. Είναι, ίσως, η µόνη κοινότητα
που αυτήν τη στιγµή, αγοράζει έτσι πλοία.

Η ναυτιλία, όµως, και η οικονοµία πάνε µαζί. Η ναυτιλία δηµι-
ουργεί εκατοντάδες χιλιάδες άµεσα ή έµµεσα εξαρτώµενες θέ-
σεις εργασίας στον τόπο µας. Σήµερα που µιλάµε, περίπου
τετρακόσιες χιλιάδες άτοµα απασχολούνται στο ναυτιλιακό
κλάδο. Η ναυτιλία φέρνει στη χώρα µας συνάλλαγµα που καλύ-
πτει περισσότερο από το 1/3 του ελλείµµατος του εµπορικού µας

ισοζυγίου.
Και η ναυτιλία σήµερα µπορεί να υπερηφανεύεται, ότι προ-

σφέρει αµοιβές τέσσερις και πέντε φορές υψηλότερες από αντί-
στοιχα επαγγέλµατα στην ξηρά. Και αυτό είναι κάτι που πρέπει
να τονίζουµε, γιατί έτσι θα µπορέσουµε να προσελκύσουµε
νέους στο επάγγελµα.

Ο δεύτερος λόγος, ο οποίος είναι σηµαντικός, είναι ότι η θά-
λασσα και η θέση της Ελλάδας στο σταυροδρόµι αυτών των
τριών ηπείρων, προσφέρουν στρατηγικά πλεονεκτήµατα για τη
χώρα µας. Τα λιµάνια µας έχουν ένα φυσικό πλεονέκτηµα, το
οποίο µε κατάλληλες επενδύσεις µπορούµε να το µετατρέψουµε
-και το µετατρέπουµε- σε ανταγωνιστικό πλεονέκτηµα για την οι-
κονοµία µας στην ευρύτερη περιοχή της Μεσογείου.

Η αναβάθµιση των λιµενικών µας υποδοµών, η µετατροπή του
Πειραιά σε ένα διεθνές εµπορευµατικό κέντρο σε συνέργεια και
συνεργασία µε διεθνείς εταίρους -και σήµερα είναι εδώ στη
χώρα µας ο κάπτεν Γουέι από την «COSCO», από την Κίνα για
αυτόν το λόγο- η παροχή ολοκληρωµένων λιµενικών υπηρεσιών,
η δηµιουργία σύγχρονων εµπορευµατικών κέντρων στο Θριάσιο
και στη Θεσσαλονική, αλλά και αλλού, οι συνδεδεµένες µεταφο-
ρές, η ανασυγκρότηση της ναυπηγοεπισκευαστικής βιοµηχανίας
στη χώρα, αποτελούν εθνικές προτεραιότητες και δηµιουργούν
µεγάλες ευκαιρίες για ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της
χώρας, για δηµιουργία θέσεων εργασίας, για ανάπτυξη της τε-
χνογνωσίας και της καινοτοµίας, αλλά και των τοπικών οικονο-
µιών.

Τρίτος παράγοντας. Η θάλασσα και η νησιωτική Ελλάδα δηµι-
ουργούν τεράστιες ευκαιρίες για την ανάπτυξη του θαλάσσιου
τουρισµού. Σήµερα κατέθεσα στη Βουλή το πόρισµα της επι-
τροπής για την άρση του καµποτάζ. Με την άρση του καµποτάζ,
που γίνεται επιτέλους πραγµατικότητα, ανοίγονται τεράστιες δυ-
νατότητες για την ανάδειξη της χώρας µας σε κέντρο της ανα-
τολικής Μεσογείου για την κρουαζιέρα.

Το πόρισµα επιβεβαιώνει ότι τα επόµενα δύο χρόνια η κρουα-
ζιέρα µε προορισµό τη Μεσόγειο, θα αποτελέσει παγκοσµίως την
πρώτη επιλογή και θα ξεπεράσει την επί µισό αιώνα κυριαρχία
της κρουαζιέρας µε προορισµό την Καραϊβική, καλύπτοντας χι-
λιάδες θέσεις εργασίας στην ξηρά και στα πλοία.

Είναι στιγµή να επενδύσουµε στο µέλλον αυτού του κλάδου.
Είναι στιγµή, πραγµατικά, να αρθούµε στο ύψος των περιστά-
σεων, να προβούµε στις αναγκαίες µετατροπές του θεσµικού
µας πλαισίου και µε ασφάλεια για τους ναυτικούς µας, µε προ-
στασία των εργασιακών τους δικαιωµάτων, να προχωρήσουµε
µπροστά για τη δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας για την ενί-
σχυση της ανταγωνιστικότητας της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ατενίζουµε το αύριο της ναυτι-
λίας, αλλά επιτρέψτε µου να πω και της οικονοµίας µας µε αι-
σιόδοξο βλέµµα. Αντλούµε αυτήν την αισιοδοξία από την αγάπη
του Έλληνα για τη θάλασσα, τη µοναδική οµορφιά των νησιών
µας, τη στρατηγική θέση της χώρας µας στο σταυροδρόµι των
τριών ηπείρων, τη σηµασία της Ελλάδας ως πύλης διαµετακοµι-
στικού εµπορίου και ως κέντρο θαλάσσιας τουριστικής επιχει-
ρηµατικότητας.

Αναλαµβάνουµε συγκεκριµένες δράσεις και µέτρα για να ξε-
περάσουµε τις θεσµικές αγκυλώσεις του παρελθόντος, να ενι-
σχύσουµε την απαράµιλλη επιχειρηµατικότητα του Έλληνα
πλοιοκτήτη και της ελληνικής σηµαίας, να στηρίξουµε τους Έλ-
ληνες ναυτικούς και να προσελκύσουµε νέους στο επάγγελµα,
να αναβαθµίσουµε τη ναυτική εκπαίδευση. Μέσα στους επόµε-
νους µήνες θα καταθέσουµε νοµοθετική πρωτοβουλία προς
αυτόν το σκοπό. Γιατί, αγαπητοί συνάδελφοι, ναυτιλία δεν είναι
το λιµενικό. Ναυτιλία είναι η παροχή υπηρεσιών για την ενίσχυσή
της. Ναυτιλία και οικονοµία πάνε µαζί.

Η θάλασσα ανοίγει ορίζοντες. Η ναυτιλία για τη χώρα µας είναι
πηγή δύναµης. Η Ελλάδα είναι πρωτοπόρος στον τοµέα αυτό. Η
θάλασσα για την Ελλάδα είναι πηγή ζωής, πηγή δύναµης, πηγή
ανάπτυξης. Αυτήν τη θάλασσα τιµούµε σήµερα.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Λούκα Κατσέλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
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στο Σώµα ότι ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρω-
πίνων ∆ικαιωµάτων διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο
86 του Συντάγµατος και το ν. 3126/2003 «Ποινική ευθύνη των
Υπουργών», µήνυση κατά του πρώην Υπουργού Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης κ. Νικήτα Κακλαµάνη.

Ολοκληρώθηκε η ειδική συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βου-
λής, µε αφορµή τον εορτασµό της Ευρωπαϊκής Ηµέρας της Θά-
λασσας, αφιερωµένη στη θάλασσα και τη ναυτιλία.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της συνε-
δρίασης της ∆ευτέρας 3 Μαΐου 2010 και παρακαλώ το Σώµα για
την επικύρωσή τους.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς τα Πρακτικά

της συνεδρίασης της ∆ευτέρας 3 Μαΐου 2010 επικυρώθηκαν.
∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.10’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Τρίτη 25 Μαΐου 2010 και ώρα 18.00’ µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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